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Jak pokračuje příprava 
přístavby mateřské školy

Zatímco stavba školy se již pomalu chýlí k závěru, 
přístavba školky je zatím stále ve stádiu pří-
pravy. Vzhledem k tomu, že na přístavbu mateř-
ské školky se nám podařilo získat dotaci z evrop-
ských fondů, je příprava projektů časově daleko 
náročnější. Projektová dokumentace musí totiž 
projít několikerou kontrolou úředníků Regio-
nálního operačního programu. Nyní jsme těsně 
před konečným schválením zadávací dokumen-
tace, která bude sloužit pro výběr nejvhodněj-
šího dodavatele. Jediným kritériem soutěže bude 
cena. To je sice trochu nešťastné, ale doufejme, že 
budeme mít stejné štěstí jako při výběru dodava-
tele na školu. Tam jsem zatím s prací dodavatel-
ské firmy Subterra spokojen.

A jak to vypadá s  dokončením přístavby 
mateřské školy časově? Výběrové řízení, které 
budeme moci spustit na začátku června, 
trvá dva měsíce. To znamená, že zahájení 
výstavby bude možné nejdříve v srpnu. Vzhle-
dem k tomu, že se jedná o dřevostavbu, tak se 
domnívám, že stavba by mohla být relativně 
rychlá. Nicméně jako nejoptimističtější termín 
dokončení předpokládám přelom roku 2014 
a  2015. Reálný termín však budeme vědět až 
po otevření nabídek.

S nápadem nově vysazeného 
Accereta přišel bývalý 
zastupitel ing. Pavel Kyzlík

V poslední rekonstruované části ulice 5. května 
byla vysazena javorová alej vytvořená ze čtyřech 
druhů javorů. Směrem dále k  bývalé skládce 
bylo vysazeno Acceretum, které obsahuje 20 

druhů javorů. Stromy dodala firma Conica. Za 
ideou a  výběrem stromů stojí ing. Pavel Kyzlík, 
který městu Dobřichovice již dlouhá léta radí 
se zelení a poskytuje i další poradenské služby. 
Stojí také za řadou dalších nápadů ohledně nové 
výsadby. Jako příklad mohu uvést např. před 
několika lety vytvořenou alej do Karlíka, vysa-
zení vzácné metasekvoje čínské před kostelem, 
vysázení u nás také poměrně vzácných oskeruší 
u kapličky v polích směrem na Černošice a řadu 
dalších zajímavých stromů v   Dobřichovicích. 
Chtěl bych touto cestou ing. Kyzlíkovi poděko-
vat za jeho nezištnou pomoc při výběru a osazo-
vání zeleně v našem městě.

Proběhlo druhé diskuzní 
fórum

Pozvání na druhé diskuzní fórum, které pořádá 
město Dobřichovice ve spolupráci s ODS Praha 
západ, přijala ekonomka ing. Eva Zamrazi-
lová, která působila šest let v  Bankovní radě 
České národní banky a vědecký pracovník Aka-
demie věd ČR RNDr. Mgr. Tomáš Vaněk. Hlav-
ním tématem večera bylo: “Koruna či Euro pro 
Českou republiku“. Ing. Zamrazilová a  RNDr. 
Vaněk v  hodinu a  půl dlouhé diskuzi obhajo-
vali svůj názor proč není vhodné přijímat euro 
nyní. Jednou z  hlavních obav je znehodnocení 
vkladů, které by po současném přijetí nastalo. 
Právě v tomto roce by mohly být odsouhlaseny 
nevratné nebo velmi obtížně vratné kroky k zafi-
xování kursu mezi korunou a eurem. Dnešní kurs 
eura je více než 27 Kč za 1 euro. Ing. Zamrazi-
lová odhaduje jako správnou hladinu zafixo-
vání kurzu ve výši 18 Kč za euro. To je obrovský 
rozdíl, který v případě, že by se naše úspory pře-
váděly z  korun na euro, mohly znamenat něco 
jako malou měnovou reformu.

Připravujeme další již třetí diskuzní fórum, 
jehož hostem by měl být bývalý ministr zahra-
ničí a  bývalý ministr obrany Alexandr Vondra, 
který též působil jako poradce prezidenta Václava 
Havla. Hlavními tématy budou česká zahraniční 
politika, situace na Ukrajině a v Sýrii. Předběžný 
termín tohoto fóra je dohodnut na 19. června 
2014 opět na zámku v Dobřichovicích.

Dobřichovické divadelní 
slavnosti

Již po několikáté proběhnou v  našem městě 
Dobřichovické divadelní slavnosti. Slavnosti 
pořádá Dobřichovická divadelní společnost 
vedená principálem Petrem Říhou. Letos se 
můžeme těšit na velmi bohatý program. Uvi-
díme nové představení Tři mušketýři, dále 
řadu hostujících souborů, mezi nimi například 
také vystoupení divadla SEMAFOR. Dobřicho-
vické divadelní slavnosti budou zahájeny diva-
delním průvodem dne 15. června od 16 hod, 
který projde městem k tzv. Baráčnické rychtě. To 
je  místo, kde by časem mohla stát budova Dob-
řichovického divadla. Budova Baráčnické rychty 
by zůstala ve stávající podobě, pouze by byl 
dostaven zadní trakt, ve kterém by byl umístěn 
divadelní sál. Krásný historický vzhled původní 
budovy by neměl být narušen.

Vzhledem k tomu, že stavba divadla ještě není 
jistá (záleží na tom zda se městu podaří získat 
dotaci), plánují divadelníci, že by každý, kdo se 
účastní průvodu, mohl přinést tzv. základní kamí-
nek jako předzvěst budoucímu položení základ-
ního kamene. Zapojte se také do tohoto divadel-
ního průvodu a přineste i vy svůj základní kamí-
nek. Divadelní slavnosti budou trvat do 19. čer-
vence 2014.

Michael Pánek

Volby do Evropského 
parlamentu

Volby do Evropského parlamentu se konaly po 
uzávěrce Informačního listu. Jejich výsledky v Dob-
řichovicích a v okolí zveřejníme v příštím čísle.
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Bude nám chybět

Dne 30. dubna 2014 navždy odešel po dlouhé 
nemoci pan učitel Jan Syblík. Od roku 1994 byl 
učitelem na naší škole v Dobřichovicích a za tuto 
dobu vykonal kromě své práce i  množství věcí 
nad rámec, které naši školu jednoznačně kvalita-
tivně pozvedlo.

Díky jeho práci s  dětmi se naše škola stala 
v roce 2006 absolutním vítězem celostátní vědo-
mostní soutěže Seznam–Najdi co neznáš a  tím 
vyhráli pro školu 20 nových počítačů. Jan Syblík 
neúnavně podporoval vzdělávání dětí ze zemí 
třetího světa v  projektu Adopce na dálku. Od 
roku 2002 zřídil a následně spravoval internetové 
stránky školy, kterými průběžně vytvořil rozsáh-
lou kroniku života školy, prostřednictvím fotogra-
fií informoval veřejnost o aktuálním dění ve škole 
i v obci, upozorňoval na zajímavosti ze světa ast-
ronomie, historie, sportu i  společenského dění. 
Byl jedním z prvních v naší republice, kdo začal na 
naší škole projektově vzdělávat děti ve finanční 
gramotnosti, moderně učil zodpovědnému roz-
hodování o vlastních penězích. Vytvořil a s ostat-
ními kolegy ochotně sdílel množství vzděláva-
cích materiálů, svým přístupem vedl děti k tomu, 

aby měly rády poznávání. Do kolektivu přinášel 
dobrou náladu, nadhled a životní moudrost.

Veškerá práce Honzy Syblíka se vyznačovala 
neobyčejnou lidskostí, laskavostí a  pořádkem. 
Bude nám všem chybět.                             

B. Stejskal

Místní poplatek za komunální 
odpad

Upozorňujeme všechny občany, kteří mají v Dob-
řichovicích trvalý pobyt nebo mají přidělenu 
úřední adresu, kteří mají ve vlastnictví byt nebo 
dům, ve kterých není hlášena k  pobytu žádná 
fyzická osoba, majitele rekreačních objektů, dále 
cizince, kteří mají na území města povolený trvalý 
nebo přechodný pobyt po dobu delší než 90 dnů, 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Titulní strana – Dračí lodě na Berounce – foto Petr Kubín
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že ke dni 30. června 2014 je splatný místní 
poplatek za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a  odstra-
ňování komunálních odpadů za rok 2014.

Výše poplatku se pro tento rok nemění, činí 600 
Kč za trvale hlášenou osobu včetně cizinců, rekre-
ační objekt nebo za neobydlený objekt (dům či byt).

Platby jsou možné hotově na pokladně úřadu, 
nebo poštovní poukázkou nebo bankovním pře-
vodem na účet č. 388029319/0800, variabilní 
symbol 3722, jako specifický symbol uveďte č. 
domu (č. ev. chaty se uvádí s předponou 200).

Místní poplatek ze psů

Splatnost poplatku ze psů je shodně ke dni 30. 
června 2014.

V případě bankovního převodu uvádějte vari-
abilní symbol 1341, vše ostatní je shodné.

Místní poplatek je forma daně. Včas neza-
placené nebo neodvedené poplatky nebo část 
těchto poplatků může městský úřad zvýšit až 

na trojnásobek; toto zvýšení je příslušenstvím 
poplatku. Na stránkách města je k  dispozici 
Obecně závazná vyhláška č. 1/2013 o  místních 
poplatcích, kde naleznete více podrobností.

vth

30. červen – termín splatnosti 
místních poplatků ze psů a za 

komunální odpad na rok 2014 !

O čem jednala rada města

Starosta seznámil radu se stavebními pracemi, 
které byly zadány v  rámci údržby komunikací 
v majetku města. Jedná se o lokální opravy povr-
chu vozovky a  chodníku v  Bezručově ulici, dále 
o opravu ulice Ke Králům, vybudování zpomalo-
vacího prahu v  ulici Tyršova směrem ke kempu 
a o opravu chodníku podél Tyršovy ulice v úseku 
mezi prvními a druhými závorami. Rada s prove-
dením oprav komunikací souhlasí.

Starosta informoval radu o průběhu prací na 
přístavbě školní budovy. Zejména seznámil radu 
s  venkovními úpravami, které jsou prováděny 
v  okolí školy, kde se provádí zadláždění ploch, 
včetně části slepé uličky směrem k  protipovod-
ňové hrázi. Dále informoval radu o přípravě pro-
jektu, který řeší prostranství křižovatky Palackého 
ulice a odbočky na Křižovnické náměstí. Přechod 
ulice Palackého od školy k  zámku by měl být 
řešen širokým zpomalovacím prahem. Mgr. Kra-
tochvíl doplnil, že zpomalovací práh by měl být 
pro zvýšení bezpečnosti osazen reflexními prvky. 
V prostoru za budovou školy by měl být v rámci 
uvedených stavebních prací vybudován vodní 
prvek.

Starosta dále navrhl, že na konci června by 
chtěl uskutečnit den otevřených dveří, kdy by 
byly zpřístupněny pro veřejnost nové prostory 
školy ještě před tím, než budou zařízeny nábyt-
kem. Samotné slavnostní otevření nové školy by 
mělo proběhnout 1. září.

Starosta seznámil radu s  návrhem nové 
nájemní smlouvy na pronájem křižovnického 
zámku s  řádem Křižovníků. Na základě této 
smlouvy by došlo k  prodloužení nájmu za areál 
dobřichovického zámku na dobu neurčitou 
s  výpovědní lhůtou 3 roky. Výše ročního nájem-
ného byla stanovena na 1 mil. Kč, což je mini-
mální částka, kterou byl řád Křižovníků ochoten 
akceptovat. Z táto částky se Křižovníci ve smlouvě 
zavazují každoročně do údržby a  zhodnocení 
objektu zámku investovat 30%, tedy 300.000,- 
Kč. Rada schválila návrh nájemní smlouvy s Rytíř-
ským řádem Křižovníků s  červenou hvězdou na 
pronájem dobřichovického zámku a  pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy. Zároveň rada 
souhlasí s  prodloužením podnájemních smluv 
na část prostor zámku pro restauraci, kancelář 
a vinotéku.

Rada jednala o  žádosti občanů, aby město 
zajistilo obnovení schodů, které vedly z  hráze 
ulice 5. května na louku pod lávkou. Tyto schody 
byly původně umístěny vlevo od lávky, v  rámci 
terénních úprav při rekonstrukci ulice 5. května 
však byly zasypány. Dle názoru rady by bylo 
vhodnější nové schody vybudovat napravo od 
lávky. Rada pověřuje starostu, aby zadal zpraco-
vání projektu těchto schodů a následně objednal 
jejich stavbu.

Rada jednala o dalším postupu města ve věci 
stanovení úspor v  nákladech na provoz vodo-
vodu a kanalizace. Zástupce provozovatele vodo-
vodu a  kanalizace firma Aquaconsult Ing. Vlček 
přislíbil, že předloží analýzu možných úspor 
v rámci jednotlivých nákladových položek, které 
zahrnuje do kalkulace ceny vodného a  stoč-
ného. Tento rozbor však předloží až na následu-
jícím zasedání rady, kde bude zároveň přítomen 
i  odborník v  oboru provozu vodovodu a  kanali-
zace Ing. Pšenička.

Starosta seznámil radu s  plánem kulturních 
a společenských akcí, které bude město pořádat 
během jara a  počátku léta. Jedná se o  následu-
jící akce: slavnostní křest knihy o  dobřichovické 
architektuře, návštěva přátel z  francouzské obce 
Villieu Loyes Mollon, závod dračích lodí, Dobři-
chovický půlmaraton, Královský průvod, Noc kos-
telů, vítání občánků a Food festival.

Tajemník informoval radu o  změně vlast-
níka budovy pneuservisu u  lávky. Nový majitel 

 

Tématem diskuzního fóra bylo: “Koruna či Euro pro Českou republiku“– foto Petr Kubín

Pan učitel Jan Syblík
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pneuservisu požádal město o  možnost odkupu 
pozemku č. parc. 1943, který je ve vlastnictví 
města a bezprostředně sousedí s pozemkem pne-
uservisu č. parc. 1944. Rada doporučuje neprodá-
vat vlastníkovi pneuservisu celý pozemek č. parc. 
1943, ale směnit jeho zadní část (za pneuservi-
sem) za část pozemku č. parc. 1944 před budo-
vou pneuservisu. Podmínkou této směny by bylo, 
že vjezd na zadní část pozemku by nebyl zajišťo-
ván přes obecní pozemek č. parc. 1942. Uvedená 
směna pozemků bude předložena k  projednání 
zastupitelstvu města.

Rada jednala na podnět Mgr. Kratochvíla 
o  stavu ulice K Tenisu, jejíž povrch je na někte-
rých místech po přívalových deštích na jaře 2013 
značně propadlý. Je navíc nutné stavebně upravit 
vodoteč, která odvádí vodu z lesa podél pozemků 
„lesáckých“ bytovek. Rada souhlasí s provedením 
nezbytných oprav ulice K Tenisu a opravy vodo-
teče v této ulici.

Tajemník seznámil radu s tím, že povrch ulice 
Krajníkova, která byla zrekonstruována před 
sedmi lety, vykazuje na několika místech poško-
zení povrchové vrstvy asfaltu. Tato, zatím lokální 
poškození, by měla být sanována, aby nebylo 
nutné v blízké budoucnosti provádět rozsáhlejší 
opravy vozovky.

podle zápisu jednání rady zpracoval vk

Návštěva z francouzského 
partnerského města

Ve dnech 30. dubna až 4. května jsme v Dobřicho-
vicích přivítali delegaci z  našeho partnerského 
města Villieu Loyes Mollon, které leží v  západní 
Francii asi 35 km od Lyonu.

Francouzi přijeli kolem 9 hodiny večerní auto-
busem a po přivítání a menším občerstvení jsme 
si je unavené rozebrali do svých domovů. Druhý 
den ale nás všechny čekala cesta do Prahy. I když 
většina z  našich přátel tam již byla několikrát, 
Praha je stále přitahuje.

Letos přijelo Francouzů méně než obvykle, 
„pouze“ sedmnáct, ale byl mezi nimi manželský 
pár, který byl u nás poprvé a také mezi hostitel-
skými rodinami byla jedna, která se našich spo-
lečných akcí účastnila poprvé.

Další den byl pracovní a  ten jsme věnovali 
našemu městu a  jeho okolí. Dopoledne jsme 
navštívili rozestavěnou základní školu a poté jsme 
se prošli po nové promenádní cestě (cyklostezce) 
podél Berounky a vraceli jsme se nově zrekonstru-
ovanou ulicí 5. května. Pak jsme zajeli do Všenor, 
kde již nějakou dobu působí výrobna kvašeného 
jablečného moštu – cideru. Protože cider je ve 
Francii velmi oblíbený nápoj, ukázali jsme jim, že 
i  u nás mu lidé holdují. Nakonec i  my jsme byli 
před několika roky pozváni do výrobny piva, tedy 
do minipivovaru nedaleko Villieu Loyes Mollonu.

Po obědě v  restauraci Chalupa jsme pokra-
čovali na městském úřadu, kde za účasti zastu-
pitelů a  dalších zájemců proběhla beseda a  dis-
kuse o  územním plánování – jak se provádí ve 
Francii a jak v Česku. Byki jsme překvapeni, jak je 
to v  obou zemích podobné. V  teple úřadu jsme 
přežili průtrž mračen a na závěr odpoledne jsme 
navštívili dobřichovickou ZUŠ, kde naši hosté 
obdivovali hudební výuku malých i větších dětí. 
Státní a obecní umělecké školy na úrovni základ-

ního škol je něco, co ve Francii prakticky neexis-
tuje.

Večer se konalo ve velkém sále zámku a  při-
lehlých prostorech společenské setkání, kterého 
se účastnili kromě našich francouzských přátel 
i  jejich čeští hostitelé a  další občané. Po uvítání 
starosty vystoupil pěvecký soubor Canto Carso, 

pak následovaly projevy obou starostů, francouz-
ského Erica Beauforta a  našeho Michaela Pánka 
i  předsedů obou výborů pro spolupráci. Dostali 
jsme již pozvání, aby dobřichovičtí občané 
navštívili Villieu Loyes Mollon v  roce 2015, a  to 
během Svatodušních svátů, tj. víkend od 22. do 
25. května 2015. Večer pokračoval setkáními a k 

Před zámkem Bečov nad Teplou

Manželům Kruchtenovým karlovarská voda asi moc nechutnala

Diskuse nad územními plány obou městeček
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tanci i poslechu zahrála hudební skupina Alexan-
dra Skutila, která s  námi navštívila Francii v  loň-
ském roce.

V sobotu 3. května jsme podnikli výlet do 
západních Čech. Nejprve jsme navštívili zámek 
Bečov nad Teplou se slavným Relikviářem sv. 
Maura. Zajímavostí (samozřejmě náhodnou) 
bylo, že poslední šlechtický majitel zámku byla 
rodina Beaufort – Spontin, původně francouzsko-
belgického původu, která do Bečova přivezla reli-
kviář. V  naší skupině bylo celkem pět účastníků, 
kteří se jmenovali Beaufort a starosta Eric Beau-
fort několikrát zdůraznil své poděkování, že jsme 
mu pomohli najít jeho rodinný zámek. Z Bečova 
jsme pokračovali do Karlových Varů, které jsme 
odpoledne prošli, ochutnali zdejší léčivé pra-
meny a kolem 18 hodiny jsme se vydali na cestu 
zpět do Dobřichovic.

V neděli ráno jsme se sešli před městským 
úřadem a  po rozloučení odjeli naši přátelé zpět 
do Francie.

Chtěl bych i  touto formou poděkovat všem, 
především členům výboru pro spolupráci, za 
pomoc při organizaci pobytu francouzské dele-
gace a  také partnerským rodinám za ubytování 
a další péči, kterou našim hostům věnovali. Chtěl 
bych zdůraznit, že podobné partnerské kontakty 
mezi občany menších měst jsou opravdu skuteč-
ným přátelstvím, protože lidé mají možnost se 
vzájemně poznat. Mezi řadou našich i  francouz-
ských partnerů se již vyvinulo opravdové přátel-
ství, rodiny si spolu píší a navštěvují i mimo rámec 
oficiálních vztahů mezi Dobřichovicemi a Villieu 
Loyes Mollon.

Takže v květnu 2015 jsme zváni do Francie.
V. Kratochvíl

Navržená regulace ulice 
Palackého

Město Dobřichovice jakožto známé sídlo má své 
kvality a zároveň jsou zde přirozeně i problema-
tická místa. Současný územní plán Dobřicho-
vic, který určuje podmínky nejen staveb v celém 
území města, má několik platných změn. Je proto 
do jisté míry nepřehledný a  bohužel obsahuje 
také nepřesné formulace, které se dají vykládat 
několika způsoby. Vytváří tak nejistotu jak vlast-
níků pozemků a nemovitostí, tak i jejich sousedů 
v  tom, co přesně lze na tom kterém pozemku 
stavět nebo jak pozemek využívat. Podpora toho 
dobrého a řešení toho špatného ruku v ruce s jas-
ností a  přehledností podmínek byly ty hlavní 
argumenty, které vedly k rozhodnutí vedení obce 
pořídit regulační plán centra a také nový územní 
plán.

Nejprve bych se chtěl dotknout principů 
a  vůbec legitimity územního plánování, jak je 
osobně vnímám. Ačkoliv je nějaký pozemek 
v  mém vlastnictví, to co na něm dělám, ovliv-
ňuje i  životní prostor pro ostatní spoluobčany 
a  proto bych do jisté míry měl přistoupit na 
omezení, které se týkají mne (zákony, předpisy, 
normy, vyhlášky, územní či regulační plán a  v 
něm třeba pozice stavební čáry či výška a podlaž-
nost zástavby), protože předpokládám, že ostatní 
budou postupovat obdobně a jen tak lze dosáh-
nout vyváženého a  akceptovatelného řešení. 
Územní plánování je tedy v podstatě určité ome-

zení vlastnických práv, avšak na základě demo-
kratického principu. Proto se územnímu pláno-
vání daří zejména v  zemích s  dobrou demokra-
tickou tradicí jako je USA či Nizozemí. Regulativy 
zástavby vznikaly vždy. Například z důvodů brá-
nění šíření požáru ve středověkých městech, ale 
také třeba z  důvodů prostorových, kdy stísněná 
a  tedy hygienicky nevyhovující stará zástavba 
byla asanována. Vzpomeňme na Staré pověstí 
české, kde najdeme podmínky pro vznik staveb 
a  vedení ulic v  Novém Městě Pražském, které 
vznikalo za vlády Karla IV.

Ačkoliv regulační plán centra obce zahrnuje 
daleko větší území, bodem, který budí nejvíce 
vášní, se stala regulace ulice Palackého v  úseku 
od kruhového objezdu k  prostoru u  Jednoty. 
Vzhledem k  ožehavosti problému je toto téma 
bohužel náchylné stát se prostředkem pro řešení 
osobních sporů. Dobrání se pokud možno nej-
lepšího řešení a pro pokud možno všechny oby-
vatele Dobřichovic, se tak vzhledem k pokrouce-
ným informacím ztěžuje.

Zástupci samosprávy iniciovali dialog na téma 
regulace ulice Palackého s  obyvateli a  stále se 
v něm snaží pokračovat. Z důvodu zjištění stano-
visek a  vyjasnění priorit proběhlo do této chvíle 
několik prezentací, porad a  schůzek, a  to jak 
veřejných tak i  neveřejných, kde se věc probírala 
ze všech stran a  je třeba zdůraznit, že toto vše je 
nad rámec podmínek projednávání návrhu regu-
lačního plánu stanovených zákonem. Doufám, 
že takto lze vyvrátit spekulace o  prosazovaných 
soukromých zájmech v  území, které se již obje-
vily. Pokud by tomu tak bylo, jistě by se věc před 
veřejností tutlala a plán by se předložil až na veřej-
ném projednávání, které nás teprve čeká. Určitě by 
tak bylo možno prosadit kontroverzní body lépe, 
ale právě zmíněný postup je snad dostatečným 
důkazem, že toto nebylo a není účelem. Zastupi-
telé postupují s  cílem zlepšení veřejného blaha. 
Byly tak vzaty do úvahy a zapracovány mimo jiné 
například tyto připomínky občanů k  regulativům 
v Palackého ulici: výšková hladina zástavby bude 
pouze dvě nadzemní podlaží + podkroví nebo 
ustoupené patro (platí pro celý diskutovaný úsek 
Palackého ulice s  výjimkou obou nároží do pro-
storu u Jednoty, kde již vyšší budovy existují). Byl 
použit jiný typ uliční čáry, což znamená, že domy 
v budoucnu nemusí tvořit uzavřenou frontu, jak to 
bylo v původním návrhu, ale mohou být mezi nimi 
proluky (což by mělo řešit problém např. u čp. 439 
který sousedí s  ulicí jen velmi krátkým úsekem). 
Podkroví bude možno bez problémů „zobytnit“ 
a to včetně navýšení pozednicové stěny, atd.

Na druhou stranu některé prvky regulace 
změněny nebyly, a  to je zejména umístění sta-
vební čáry tak, aby mohlo dojít v  budoucnosti 
k rozšíření uličního profilu (nikoliv však vozovky) 
a  tím pádem k  možnosti řešit pohyb chodců 
v  Palackého ulici bezpečně a  kvalitně. Míra 
dopadu na pozemky je podle mne srovnatelná 
například s ochranným pásmem silnice třetí třídy, 
jak byla ulice Palackého zařazena ještě před něko-
lik lety, než státní orgány v roce 1995 Palackého 
ulici převedly na místní komunikaci. Bez povolení 
silničního úřadu se tehdy nedala provádět žádná 
stavba vyžadující stavební povolení a  logický 
požadavek byl dostatečný odstup od komuni-
kace. Možná i  to mohlo být jedním z  důvodů, 
proč ve více než polovině případů, kdy v  minu-

losti byly původní domy (většinou statky) nahra-
zovány modernějším bydlením, došlo z  rozhod-
nutí jejich vlastníků, a  to i bez existence regula-
tivů, o posunu nově postavených  domů směrem 
od vozovky.   Tím hlavním důvodem však patrně 
byl prostý fakt blízkosti frekventované komuni-
kace. Vidíme to dodnes např. na domech čp. 22 
vedle knihovny, na protějším domě čp. 70, který 
byl posunut od vozovky cca o 10 m, na domech 
čp. 439 a 453, které jsou dnes schovány ve dvoře 
a v zahradě a z ulice nejsou vůbec vidět a také na 
domě čp. 111, který vznikl již v roce 1886 přestav-
bou statku Landových čp. 16 a již tehdy byl tento 
dům posunut cca o 2 m od vozovky. 

Pokusím se uvést příklady rozdělené podle 
záměru stavebníka, co nyní navržená regulace 
podle mne v praxi znamená: 

Varianta 1–chci svůj dům pouze udržovat 
a  nemám v  úmyslu měnit jeho charakter – toto 
lze dle návrhu regulačního plánu uskutečnit. Tato 
varianta v podstatě také odpovídá zachování his-
torické zástavby v  ulici, pokud jí vnímáme jako 
zachování současných hmot objektů. 

Varianta 2–chci svůj dům udržovat a  navíc 
vytvořit obyvatelné podkroví – toto lze dle 
návrhu regulačního plánu uskutečnit. Lze navíc 
zvýšit stávající pozednicovou stěnu maximálně 
o 0,5 m (zvednutí krovu).

Varianta 3–chci svůj dům zvýšit o jedno plné 
nadzemní podlaží a nebo chci rozšířit jeho půdo-
rys – dle návrhu regulačního plánu v takovém pří-
padě bude nutno posunout stavbu na určenou 
stavební čáru. 

Varianta 4–chci na svém pozemku postavit 
dům o čtyřech nadzemních podlažích (tak jak bylo 
třeba prezentováno v  případě žhavě diskutova-
ného projektu Rajský dvůr) – dle návrhu RP nelze.

Dále bych se chtěl zmínit o pracovní variantě 
s ochranou historické zástavby v ulici Palackého, 
o které panuje názor, že nebyla předložena a tím 
se zadání RP nedodrželo. Na zasedání zastupitel-
stva a také na rozšířeném zasedání rady, kde byli 
téměř všichni zastupitelé a  také členové urba-
nistické komise, byla tato varianta diskutována. 
Projektantem byla věc veřejně prezentována 
na zasedání zastupitelstva dne 5. března 2013. 
Záznam lze dohledat na serveru YouTube (viz: 
http://www.youtube.com/watch?v=Z1YHxW-
cyp0U), kde je od času cca 10:35 k vidění prezen-
tace a následná diskuse včetně přítomných v sále. 
Tedy pracovní varianta veřejně předložena byla. 
Po diskusi byla tato zamítnuta zejména z těchto 
důvodů: odporuje dalšímu bodu zadání a hlavní 
myšlence řešení týkající se Palackého ulice, tedy 
řešení s  bezpečnou pěší a  cyklistickou dopra-
vou. Nebyla akceptovatelná výška zástavby, která 
by se zakonzervovala na stávajícím stavu, tedy 
by nebylo možno přistavovat žádná další pod-
laží. Historická zástavba v Palackého ulici nebyla 
shledána tak kvalitní, aby v budoucnosti bránila 
zlepšení podmínek pro chodce. Naproti tomu 
regulační plán v jiných částech (v těsné blízkosti 
zámku) takovou zástavbu jako kvalitní shledal 
a do jisté míry ji chrání.

Navržená regulace je podle mne co se týče 
kvality veřejného prostoru jednoznačně kladným 
krokem vpřed směrem od ulice ovládané auto-
mobily, kde se chodec krčí u zdi, k prostoru, který 
bude esteticky i  funkčně kvalitní. Je zde však 
dopad v podobě regulací na pozemky v soukro-
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mém majetku. Na miskách vah se tak na jedné 
straně ocitá kvalita veřejného prostoru slouží-
cího všem a  na druhé práva majitelů pozemků. 
Ta hlavní otázka pak zní, zda navržené regula-
tivy jsou pro vlastníky domů v Palackého ulici tak 
přísné, že jejich uplatnění nevyváží přínos pro 
ostatní obyvatele a návštěvníky Dobřichovic.

Věřím, že vyjasněním skutečných dopadů navr-
žených regulativů, posouzením vlivu, jaký by mohla 
mít stávající přípustná zástavba a  s vědomím, že 
cokoliv stavím–byť i na svém pozemku–ovlivňuježi-
vot nejen sousedů, ale i všech, kteří užívají veřejný 
prostor, lze porozumět motivaci a  konkrétním 
krokům, které regulační plán prosazuje a přináší.

Fotografie Palackého ulice z  roku 1950 uka-
zuje, jak původní zástavba v  části ulice, která již 
dnes neexistuje, ustupovala od hranice vozovky 
v  principu obdobně jak navrhuje regulační plán 
dnes. Vpravo, kde je dnes budova Jednoty, je 
ustoupení uliční čáry výraznější a  majitel domu 
čp. 28 zde sám vytvořil jakýsi centrální veřejný 
prostor. Vlevo, kde je dnes dům Berounka a další 
stavby, je ustoupení uliční čáry méně výrazné. 
Minimálně tam však mohlo stát pět lidí vedle sebe 
včetně kočárku, jak je to krásně vidět na frontě 
před obchodem na úrovni elektrického sloupu.

Filip Kándl

Smysluplná aktivizace je 
užitečná

Aktivita má mnoho podob. Její míra je jiná 
v každém věku a také každý člověk ji může vnímat 
rozdílně. V  Barevném stromě se věnujeme skupi-
nám starších seniorů, kteří potřebují k povzbuzení 
své aktivity pomoci. Důležité je, aby činnosti, které 
seniorům připravujeme, jim byly blízké a  záro-
veň, aby vše vedlo k probuzení aktivity u člověka, 
kterému se již například nedostává sebevědomí, 
odhodlání nebo chuti k obyčejným činnostem běž-
ného dne. Máme radost z každého malého úspě-
chu klientů a náležitě vše společně prožíváme.

Možná se ptáte, jak konkrétně taková aktivi-
zace vypadá, co si pod tím představit? Jaro nás 
vybídlo k  osazení naší zahrádky květinami. Akti-
vizační odpoledne přichází po chvilce odpočinku, 
kterou si rádi všichni po obědě dopřejeme. Na 
zahradnické práce je náležitě připraven jak perso-
nál Barevného stromu, tak klienti, kteří se již před 
pár dny podíleli na výběru květin podle katalogu. 
Počasí nám přeje, tak hurá ven! Na zahrádce při-
pravíme s  pomocí fyzicky silnějších klientů vše 
potřebné, ostatní radí, doporučují, komentují. I to 
je forma aktivizace, sice zatím neprocvičujeme 
jemnou motoriku přesazováním květin do vel-
kých závěsných květináčů, ale vybudili jsme kli-
enty k  nějakému postoji vůči našemu zahradni-
čení. Společně diskutujeme o nejlepších kombina-
cích květinových barev a  umístění hotového díla 
v  rámci zahrádky. S  vůněmi květin nebo hlíny se 
klientům vybavují vzpomínky, které by k nám při 
povídání u kávy nedoputovaly. U kávy na to jdeme 
zase jinak. O tom Vám ale povíme někdy příště.

Na závěr nám dovolte pozvat Vás na promí-
tání filmu Šmejdi, který vypovídá rovněž o  akti-
vitě, před kterou Vás ale chceme varovat. Cenný 
filmový dokument o  promyšlené manipulaci, 
jejímž jediným cílem je donutit bezbranné staré 
lidi k nákupu předraženého zboží.

Pohlednice Dobřichovic z  období kolem roku 1950, na které vidíme domy u  křižovatky s  ulicí 5. května 
ustoupené od vozovky, aby byl vytvořen veřejný prostor před tehdejšími obchody.

Skupina našich dětí v Paříži
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Díky finanční podpoře města Dobřichovice se 
můžete po promítání setkat s paní psycholožkou 
PhDr. Romanou Mazalovou, která se podílela na 
vzniku dokumentu a bude připravena zodpově-
dět nejrůznější otázky k tomuto tématu

Šmejdi, 4. června 2014, 15.00, místo promí-
tání:  Barevný Strom (mezi prodejnami Instala-
térství a Dětské botičky v Palackého ulici). Vstup 
zdarma

Těšíme se na Vás,
Veronika Kusová, Hana Habartová

www.barevnystrom.cz

Jak jsme si užili Paříž

Početná skupina 28 našich dětí se začátkem května 
vydala poznávat krásy Paříže a Versailles. Protože 
se z  velké části jednalo o  žáky, kteří se na naší 
škole učí francouzský jazyk, měli také příležitost 
vyzkoušet si, jak v cizojazyčném prostředí obstojí. 
Paříž jsme prošli doslova křížem krážem a užívali si 
zvláštní atmosféry, kterou město má. Část našeho 
pařížského pobytu jsme strávili v zámku Versailles 
a  jeho zahradách. Jeho okázalost a  rozloha nás 

všechny ohromila. V  Paříži byla pro děti největ-
ším zážitkem Eiffelova věž, jejíž návštěvu jsme si 
nechali na poslední den. Náš autobus ztěžkl množ-
stvím suvenýrů v  podobě malých napodobenin 
této slavné věže. Na Montmartru některé děti vyu-
žily nabídek pouličních malířů, takže si s  sebou 
odvezly krásnou vzpomínku v podobě svého por-
trétu. Posledním rozloučením s  tímto krásným 
městem byla plavba v „bateau mouche“ po Seině, 
během které jsme si mohli ještě jednou prohléd-
nout všechny památky z trochu jiného pohledu.

EŠ

Jedinečná kniha 
o dobřichovických domech

Zpráva o křtu
Územní odborné pracoviště Národního památko-
vého ústavu středních Čech v  Praze vydalo uni-
kátní reprezentativní monografii Letní rezidence 
Pražanů postihující fenomén příměstské vilové 
lokality v blízkosti hlavního města Prahy

Vůbec poprvé se odborná publikace důklad-
něji zaměřuje na jednu z  těchto villegiatur, 
která vznikla v  Dobřichovicích. Zdejší soubor 
vilové architektury svou výstavností upoutával 
pozornost již od přelomu 80. a 90. let 19. století 
a dodnes si uchovává estetickou kvalitu a archi-
tektonickou hodnotu původního uceleného sou-
boru staveb, jaký v jiných lokalitách v okolí Prahy 
nemá obdoby.

Kolektiv autorů pod edičním vedením Šárky 
Koukalové (Vladimír Czumalo, Martina Flekačová, 
Šárka Koukalová, Václav Kratochvíl, Eva Novotná, 
Radoslava Schmelzová, Stanislav Svoboda, Jaro-
slav Šulc) podrobně představuje pětapadesát 
staveb vilové architektury v Dobřichovicích, řaze-
ných podle čísel popisných, počínaje dobřicho-
vickým zámkem čp. 1, který byl letní rezidencí 
velmistrů Rytířského řádu křížovníků s červenou 
hvězdou, a  konče kvalitními příklady soudobé 
architektonické produkce.

Mezi úvodními kapitolami, shrnujícími kontext 
a  význam dobřichovické vilové lokality, nechybí 
kapitola o  událostech po roce 1948 se všemi 
důsledky, jež tato doba přinesla (vyvlastňování, 
osazování nájemníky a další omezování vlastnic-
kých práv). Závěrečný díl knihy sestává z  rozho-
vorů s potomky původních majitelů vil, kteří pat-
řili k význačným osobnostem Dobřichovic.

Převážná část publikace je pak věnována 
samotným vilovým stavbám, které vznikaly od 
80. let 19. století do současnosti (včetně plánů, 
historických fotografií a  současných fotografií 
exteriéru i interiéru).

Kniha vznikla ve spolupráci s majiteli vil, kte-
rýmpatří velké poděkování. Bez jejich finanční 
pomoci, vstřícnosti k  tomuto projektu a  ochoty 
poskytnout cenné podklady by nikdy nemohla 
vyjít v odpovídajícím rozsahu.

Publikace byla součástí výzkumného cíle Prů-
zkumy a prezentace architektury 19. a 20. století 
financovaného z  institucionální podpory MK ČR 
(DKRVO). Byla rovněž podpořena rozpočtem NPÚ 
a sponzorskými dary.

Křest této neobyčejné publikace se konal 
v  dobřichovickém zámku a  byl hojně navštíven 
jednak vlastníky vil, okterých se v knize píše, ale 
i dalšími zájemci o Dobřichovice a jejich architek-
tonické bohatství.

Knihu je možno zakoupit za 600 Kč v městské 
knihovně v Palackého ulici.

Z DÚ je SVP aneb Středisko 
výchovné péče 
v Dobřichovicích

Letošní vydařená akce „Dračí lodě na Berounce“ 
postkytla prostor i pro společenská setkání. Pano-
vala výborná jarní nálada, fanoušků, sportovců 
i přihlížejících byly opravdu davy a tím i spousta 
příležitostí ke konverzaci. Obdobně tomu bylo 
i  na Dobřichovické míli. Na obou akcích jsem si 
uvědomila, že mnoho obyvatel Dobřichovic neví, 
co je nyní s „diagnosťákem“ a často se mne na to 
lidí ptali.

Po 15měsíční anabázi byla loni v  listopadu 
odvolána ředitelka Mgr. Hrbková Hrudková. Říze-
ním byl pověřen PaedDr. Ivan Kašpařík (dlou-
holetý ředitel Dětského diagnostického ústavu 
v  pražské Krči). Následně byl zrušen i  Diagnos-
tický ústav a  od 1. ledna 2014 byl transformo-
ván ve Středisko výchovné péče. Jedná se o státní 
školské zařízení, jehož zřizovatelem je Minister-
stvo školství, mládeže a  tělovýchovy. V  letoš-

ním dubnu se na uvolněné místo ředitele konalo 
výběrové řízení, ze kterého nakonec nebyl nikdo 
vybrán. Pověření dr. Kašpaříka proto trvá i nadále.

A co že to SVP dělá? Slouží zejména dětem, 
které plní povinnou školní docházku, s  riziky 
poruch chování a  jejich rodinám. Nabízí pomoc 
při řešení potíží v  životě dítěte s  problémovým 
chováním, při osobnostních a  psychických pro-
blémech a v krizových situacích v oblasti školní, 
rodinné či výchovné. V  rámci ambulantní péče 
poskytuje informace a  poradenství k  prevenci 
výchovných problémů, při experimentování dětí 
s  návykovými látkami, při projevech rizikového 
chování. Samozřejmostí je spolupráce s  rodi-
nou, orgány sociálně právní ochrany dětí, ško-
lami a  s ostatními pomáhajícími organizacemi. 
Tým odborníků je tvořen speciálními pedagogy, 
psychologem, učiteli, vychovateli i sociálními pra-
covnicemi.

Služby střediska jsou ambulantní – ty jsou 
bezplatné a pobytové (internátní) – zde je hrazen 
příspěvek na stravu a ubytování.

Mezi ambulantní služby patří hlavně jednorá-
zové konzultace (pro rodiče i  děti), terapeutické 
vedení klienta s poruchou chování a dalšími pro-
blémy, individuální výchovné poradenství a kon-
taktní schůzky s  rodiči žáků s  výchovnými pro-
blémy.

Internátní pobyt trvá zpravidla dva měsíce, 
který lze jej rozdělit na dva typy. Prvním je 
smluvní pobyt, tzn. jeho potřeba vyplyne 

Zajímavosti

Křest knihy – Letní rezidence Pražanů – foto Petr Kubín

Dobřichovice
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z  ambulantní péče a  dojde k  němu na základě 
žádosti rodičů a  následné dohody mezi nimi 
a  střediskem. Druhou možností (méně častou 
cca pětina až čtvrtina případů) je pobyt z  naří-
zení soudu (jako jedno z  výchovných opatření 
či v momentě krizové rodinné situace). Pobyt je 
určen pro děti ve věku povinné školní docházky 
s  počínajícími poruchami chování, kdy selhávají 
běžné výchovné postupy v rodině i ve škole. Dítě 
zůstává žákem kmenové školy, výuka ve SVP pro-
bíhá podle individuálního učebního plánu. Pobyt 
je tzv. režimový a klientům je poskytována inten-
zivní odborná péče, v  případě potřeby se zaha-
jují různé terapie, samozřejmostí je důslednost 
ve školní přípravě, sportovní i pracovní činnosti.

Více informací najdete na www.svpd.cz
Monika Veselá

Prázdninové aktivity v Sokole 
Dobřichovice

Odbor všestrannosti TJ Sokol Dobřichovice 
pořádá v termínu 28. července–1. srpna 2014 pří-
městský tábor (pondělí až pátek od 8 do 17 hodin 

v areálu Sokola). Tábor je určen pro děti ve věku 
od 6 do 12 let. Kapacita tábora je 20 dětí. Děti 
se mohou těšit na nejrůznější sportovní a  dob-
rodružné hry, dětskou jógu, anglické hrátky, 
soutěže, tematické dny a  výlety po okolí. Cena 
1.900.- Kč včetně stravy (svačina, oběd, svačina), 
slevy pro sourozence. Přihlášky a platby do konce 
června. Informace a  přihlášky u  vedoucí tábora 
Irena Nolová tel: 721 173 368, mail: irenanolova@
seznam.cz, http://www.sokol-dobrichovice.cz/
vsestrannost/.

Dále se můžete těšit na pokračování oblí-
beného letního cvičení pro rodiče a  děti venku 
v areálu TJ Sokol Dobřichovice, při nepřízni počasí 
v malém sále v sokolovně. Přesné termíny budou 
zveřejněny na internetových stránkách. 

Irena Nolová

Hasiči v mateřské škole

S houkáním k  nám do Mateřské školy v  Dobři-
chovicích přijeli hasiči. Byl krásný den 6. května. 
Naštěstí nehořelo, byl to jen vzácný den, který pro 
nás pan Ryšavý připravil.

Přijela dvě obrovská hasičská auta, přivezla 
velitele, několik dobrovolných hasičů a zaparko-
vala v Zelené ulici. Poté nám velitel dobrovolníků 
pan Ryšavý vyprávěl o práci a důležitosti hasičů, 
trpělivě odpovídal na dotazy a ukazoval veškeré 
vybavení. Děti si vyzkoušely hasičskou helmu 
a mohly prozkoumat vozidla. Kluci si představo-
vali, že jsou právě v tu chvíli hasiči, kteří jsou vždy 
nablízku a pomohou.

Jedním z  největších zážitků bylo stříkání 
z  proudnic. Sluníčko pálilo a  tak jsme zalili tráv-
ník školní zahrady a ani nám nevadilo, že se občas 
někdo namočil. Na závěr nám hasiči předvedli 
vodní dělo – shodili proudem pár šišek ze stromu, 
ukázalo se, jakou má proud sílu. Ani plamínek 
mu neuteče. Poté jsme se museli rozloučit. Naše 
poděkování patří panu Ryšavému a jeho pomoc-
níkům, ale také policistovi městské policie, který 
se nám věnoval a  dohlížel na to, aby celá akce 
proběhla bezpečně a klidně.

Těšíme se na další návštěvu a přejeme našim 
dobřichovickým hasičům, aby je práce těšila 
a aby měli pořádné vybavení na tolik záslužnou 
činnost.

M. Víšková

Sebezkušenost v CKP 
Dobřichovice

K zachování nebo znovuvytvoření psychické 
i  fyzické pohody je pro člověka velmi důležitá 
schopnost umět dobře relaxovat, rozumět svým 
emocím i  signálům, které mu dává jeho tělo. 
Našim klientům nabízíme poměrně ojedinělý 
způsob, jak se těmto dovednostem naučit, popř. 
jak je zdokonalovat.

CKP Dobřichovice Vás zve na šest setkání 
Tělo, pohyb a krajina (od 20. května), kde bude 
rozvíjena sebezkušenost vycházející z  principů 
pohybové terapie a  ekopsychologie. V  sobotu 
24. května opět opakujeme oblíbený semi-
nář Tělo a stres. Pomocí osvojení různých tech-
nik práce s  tělem budete snadněji odolávat 
častým stresům a  přetížením. Seberegulace 
a péče o sebe je základním nástrojem pro pře-
konání napětí, únavy a  nepohody. Ve dnech 7. 
a  8. června pořádáme workshop Feldenkrai-
sovy® metody, který zdokonaluje funkčnost 
těla, navazuje pocit plynulosti, lehkosti a efekti-
vity. V průběhu workshopu budete mít možnost 
zažít účinek této neobvyklé pohybové metody 
sami na sobě.

Na sobotní fyzioterapii, se můžete objedná-
vat na 14. června a 21. června. Pokud máte obtíže 
vyžadující vyšetření rehabilitačním lékařem, náš 
lékařský tým CKP Dobřichovice poskytuje dosta-
tečnou kapacitu pro přijímání nových pacientů. 
Na lékařské vyšetření nepotřebujete žádné dopo-
ručení. Vyšetření trvá zpravidla 50 minut a hradí 
ho zdravotní pojišťovny.

www.ckp-dobrichovice.cz

Co se bude dít 
v Dobřichovickém Domku?

Od září 2014 bude v centru Dobřichovic na ulici 
5. května 12 otevřen dům plný služeb a aktivit od 
nejmenších až po seniory. V  minulých měsících 

Letní cvičení rodičů s dětmi v roce 2013

Děti mateřské školy s napětím sledují kam až hasiči mohou dostříknout

Dobřichovice
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jste si pro toto místo vybrali jméno DoDo neboli 
Dobřichovický Domek.

Hned 1. září nastartuje činnost DoDa Klub 
malých dětí Lumek, který bude moci k dlouhole-
tým zkušenostem a stálému týmu učitelek nabíd-
nout kromě nových prostor také navíc tělocvičnu 
na dopolední cvičení, zahrádku s dětským kout-
kem, ale hlavně klidnější lokalitu bez frekvento-
vané ulice přímo přede dveřmi!

V průběhu září a  října se pak v DoDu budou 
rozjíždět různé aktivity pro všechny věkové gene-
race. V  tanečním sále se budou střídat různé 
pohybové kroužky (Taneční studio Dobřicho-
vice, balet, street dance, body styling, dětská jóga 
pro nejmenší s  rodiči, orientální tanec, rehabili-
tační cvičení pro děti a také pro důchodce, Feld-
kraisova metoda, dramatika atd.), v přednáškové 
místnosti plánujeme například šití, drátování, 
vědecké pokusy, hudebně-výtvarný kroužek pro 
nejmenší (2-6 let), ale i besedy, promítání, work-
shopy a  jiné možnosti setkávání. Do ateliéru se 
přestěhují výtvarné kroužky ArteRadky a Artefile-
tika, přičemž Radka Charapová chce své již nyní 
rozmanité tvoření rozšířit o  práci s  keramickou 
hlínou. V  kanceláři budete moci připravit indivi-
duálně svého předškoláka stimulačním progra-
mem na školní docházku nebo zde využít služeb 
psychologické poradkyně.

Dne 20. září 2014 se můžete těšit na slavnostní 
otevření Dobřichovického Domku! Sobotní odpo-
ledne vám zpříjemní vystoupení vokální skupiny 
CABINET a  také Tanečního studia Dobřichovice, 
skupinové bubnování DRUM CIRCLES, výstava 
a aukce výtvarných děl z dílny kroužku ArteRadky 
a další. Kromě toho si budete moci prohlédnout 
Dobřichovický Domek nebo se můžete seznámit 
s nabízeným programem.

Pro Vaši představu a orientaci zde přikládáme 
zjednodušený orientační nákres domu DoDo.

Program je už nyní velmi bohatý a  stále se 
vyvíjí. Můžete se kdykoli přidat i Vy.

Náš nový dům, centrum DoDo, Vám mimo 
svého programu nabízí prostory pro otevření 
vašeho zájmového kroužku, cvičení či jiných 
služeb. Pro bližší informace o  pronájmu kontak-
tujte Radku Alexy na e-mailech alexy@interphar-
ma-praha.cz, spolek.dodo@outlook.cz nebo posí-
lejte SMS na telefon 774 019 597.

Radka Alexy, www.spolekdodo.cz

Křížem krážem naším krajem 
– spřátelené školy 
Dobřichovice, Všenory, 
Mníšek pod Brdy Řevnice 
a Radotín

Škola Všenory ve spolupráci se školou Mníšek 
pod Brdy uspořádala první ročník prezentační 
přehlídky žáků spřátelených škol údolí a  kopců 
kolem Berounky s názvem „Křížem krážem naším 
krajem“. Sám název je zároveň spojujícím téma-
tem letošního ročníku i  všech dalších, které 
budou pořádány.

Dne 30. 4. 2014 proběhl v  sále obecního 
úřadu Všenory první ročník přehlídky. Sjeli se sem 
žáci ze školy ve Všenorech, Mníšku pod Brdy, Řev-
nicích, Dobřichovicích a Radotíně – celkem tedy 
přijelo z pěti škol šestnáct prezentujících žáků, tři 

Dramatická výchova v Lumku

Děti v Lumku poznávají jak funguje lidské tělo

Dobřichovice



10

5/2014

žáci starající se o občerstvení a dva žáci za kame-
rou a foťákem z dětského Dobnet TV studia. Při-
vítali jsme také patronku letošní přehlídky Petru 
Johansson, komunikačního experta.

Naším přáním je, aby se touto přehlídkou 
školy, které budou mít zájem, více poznaly. Hlav-
ním cílem setkávání je rozvíjení vybraných doved-
nosti, které budou žáky v životě provázet – rozvoj 
dovednosti prezentace a spolu s ní její sestavení, 
výběr a zaznamenání důležitých myšlenek, rozvoj 
rétoriky, společenského chování a  vystupování. 
Proto bude každoročně přítomen odborník na 
danou tématiku, který se stane garantem celého 
ročníku a dá kvalifikovanou zpětnou vazbu účast-
níkům i pedagogům.

Prezentace žáků budou vždy na téma našeho 
kraje. Letos byla témata dvě – představení školy, 
ze které žáci přijeli, a vybrané zajímavosti z místa, 
kde se škola nachází. Výstupy z  přehlídky bude 
možné najít na webu, který byl k  té příležitosti 
založen a  kde budou postupně shromažďovány 
zajímavé informace z našeho okolí, aby byly pří-
stupné každému, kdo budou mít zájem se s nimi 
seznámit. Žáci všech zúčastněných škol měli svá 
vystoupení předem dobře připravena, přistupo-
vali k samotným prezentacím velmi zodpovědně. 
A proto i přes to, že jsme pro ně měli v programu 
pro odlehčení dopoledne zahrnutý komunikační 
workshop a soutěž O pohár tety Kateřiny, některé 
přepadla velká nervozita. To ale nevadilo, hlavní 
bylo, že nad ní nakonec zvítězili!

Na závěr dopoledne komunikační expert paní 
Petra Johansson dala bezpečnou zpětnou vazbu 
účastníkům přehlídky, a tak se žáci a pedagogové 
dozvěděli, co se zdařilo a v čem a jak se pro příště 
posunout o kousek dále.

Dopoledne proběhlo tak, jak jsme si předsta-
vovali. A  to se málokdy stává! Všechno, co jsme 
předpokládali, se i  přes drobné obtíže nakonec 
povedlo. A  ještě se všichni zúčastnění shodli na 
tom, že má smysl organizovat ročníky další. To 
byla pro nás organizátory velká odměna.

Vyzkoušeli jsme si, že i bez soutěže jsou žáci 
zodpovědní a snaží se dosáhnout co nejlepších 
výsledků, že je práce baví a vidí v ní smysl. A tak 
byl hlavní cíl, založit tradici kvalitní přehlídky, 
která bude žákům prospěšná a  v  rámci které 

se školy více seznámí bez soutěžního stresu, 
splněn.

Na závěr patří poděkování dětskému Dobnet 
TV studiu a zaměstnancům Dobnetu, kteří je pro-
vázeli. I přes to, že jsme je na akci pozvali až na 
poslední chvíli, podařilo se jim se zorganizovat 
a  dodali naší přehlídce „Křížem krážem“ téměř 
hvězdný punc. Ve chvílích, kdy zúčastnění žáci 
dávali rozhovory na kameru a odpovídali slečně 
redaktorce, si určitě připadali jako významné 
osobnosti.

Za rok se tak těšíme se na shledanou při 
druhém ročníku prezentační přehlídky spřá-
telených škol s  názvem „Křížem krážem naším 
krajem“.

Mgr. Renáta Bartoníčková, www.skolavsenory.cz

Cidrerie BYOF Bar – první bar, 
kde vás nevyhodí s vlastním 
jídlem

Cidrerie, český výrobce 
tradičního cidru, ote-
vřel 31. května 2014 ve 
Všenorech nový podnik 
– Cidrerie BYOF Bar. 
BYOF je zkratkou pro 
„bring your own food“ 
a  cidrerie pod tímto 
názvem otvírá degus-

tační bar v prostorách své výrobny ve Všenorech. 
V  baru se rozlévá výhradně cidre. Zajímavostí 
konceptu je to, že hosté si mohou donést své 
vlastní pohoštění, případně využít místního ven-
kovního grilu. Slunečný den tak můžete strávit 
v  idylickém prostředí u  Berounky, jen pár kroků 
od Dobřichovic. Návštěvníci Dobřichovických 
trhů produkty Cidrerie již znají, ale zde můžete 
navíc nahlédnout do výroby cidru a  ochutnat 
ho přímo u zdroje. Kromě lahvovaných perlivých 
cidrů bude v nabídce i jedinečná možnost ochut-
nat tzv. mladý cidre přímo z tanku ještě před stá-
čením do lahví.

„Máme štěstí, že Cidrerie stojí na tak krásném 
místě a  nabízí mimo hlavní jablečnou sezónu 
spoustu místa, které je škoda nevyužít. Už teď 

k  nám za hezkých dní jezdí hodně známých 
a  zákazníků jen tak si popovídat, na skleničku 
nebo koupit cidre domů. Proto jsme se rozhodli 
otevřít bar v  Cidrerii oficiálně všem, aby mohli 
vidět, jak se cidre vyrábí, dozvědět se o něm víc, 
ochutnat ho nebo se prostě zastavit občerst-
vit a nebo jen tak spočinout,“ vysvětluje Jáchym 
Kliment, zakladatel Cidrerie, důvod, proč podnik 
přímo ve výrobně cidru otvírá.

BYOF Bar bude otevřený zejména o víkendech 
a  podle aktuálního programu, který bude zve-
řejňován prostřednictvím facebookové stránky 
Cidrerie (https://cs-cz.facebook.com/Cidreri-
ecz?sk=wall&filter=12). K dispozici bude hostům 
kromě nápojů také veškeré zázemí jako pose-
zení, venkovní gril a v případě nepěkného počasí 
i vnitřní prostory. Koncept BYOF neznamená jen 
přinést si své vlastní občerstvení, ale také nápady, 
jak strávit příjemný den s  přáteli, jakou kulinář-
skou specialitu k cidru zvolit, případně jakou akci 
v Cidrerii uspořádat.

A pokud budete chtít ochutnávat víc, než 
cidre, tak nezapomeňte: Bring Your Own Food!

Přesná adresa Cidrerie je Na Návsi 37, 252 31, 
Všenory, Praha-západ.

O Cidrerii:
Cidrerie je český výrobce cidru. Vyrábí ho 

jako jediný v  České republice tradiční metodou, 
zcela přírodně ze stoprocentního jablečného 
moštu, bez jakýchkoli aditiv. Cidre vyrábí meto-
dou dlouhého zrání (min. 6-8 měsíců). Alkohol 
v  nápoji vzniká pouze kvašením cukrů přírodně 
obsažených v  jablkách, a  proto každé varianta 
chutná jinak, podle použitých jablečných odrůd. 
Cidre Premier od Cidrerie je nefiltrovaný, nepas-
terizovaný a  nesycený (všechna perlivost vzniká 
výhradně přirozeným kvašením) mírně alko-
holický nápoj, ve kterém nenajdete nic víc než 
jablka.

Více na www.cidrerie.cz.
V. Leška

Noc s Andersenem ve škole

V  letošním roce 4. dubna 2014 se naše škola 
opět připojila k  více než tisícovce míst, kde se 
děti mohou jedenkrát do roka setkat s  pohád-
kovým dobrodružstvím a  oslavit tak narozeniny 
dánského pohádkáře, který se svými pohádkami 
zapsal do srdcí dětí i  dospělých. Tento mimo-
řádný projekt, který podporuje rozvoj dětského 
čtenářství, nás zaujal natolik, že jsme se již po 
čtvrté nechali zlákat kouzlem proměněné školy, 
pohádek i  nocování v  prostorách, které obvykle 
slouží výuce a vzdělávání.

Letošním patronem Noci s  Andersenem se 
stal spisovatel Petr Morkes a jeho hrdinný detek-
tiv, komisař Vrťapka, který si pro tuto konkrétní 
noc osobně otevřel v budově 1. stupně ZŠ v Dob-
řichovicích policejní školu. Na pomoc si přizval 
svoji přítelkyni kočku Hermínu a přísnou vládkyni 
Noci, které však žáky Vrťapkovy policejní školy 
podporovaly a  učili je i  další výhodné doved-
nosti. Děti, které se noci účastnily, zažily speciální 
Vrťapkův policejní výcvik, který bystřil smysly, 
podporoval orientaci v prostoru, pozornost, čtení 
s porozuměním, logický úsudek a kombinatoriku, 
rychlost i odvahu. V průběhu noci se ukázalo, že 
děti obstály, protože nakonec všechny dokázaly 

Představitelé Všenor a okolních obcí a některých zúčastněných škol

Dobřichovice



11

5/2014

projít celou stezku odvahu a vypořádat se s úkoly 
a zlými Zlokrty, kteří se do školy dostali, aby poka-
zili, co se dá. Princezna na hrášku všem nako-
nec přinesla zprávu, že pro další rok je knihovna 
i  knihy zachovány. Před odchodem do ložnice 
si ještě všichni zpívali píseň V  domě straší duch 
a kolem půl druhé usínaly poslední děti při čtení 
poslední Morkesovy knihy – Komisař Vrťapka 
a příběh mahárádžova vejce.

Ráno nás všechny zastihlo spokojené 
a  nachystané na poslední úkoly. Četli jsme, zpí-
vali, řešili kvízy, kreslili a  povídali si o  knihách, 
detektivech a  detektivkách. Úderem 11. hodiny 
se děti rozeběhly ke svým rodičům a škola se pro 
další období stala opět obyčejnou školní budo-
vou. Pro nás zúčastněné však stále zbývá trocha 
tajemství a pohádkové atmosféry.

jsol

Japonská tradiční knižní 
vazba

Co víme o Japonsku? Že jejich kultura je pozoru-
hodná, na tom se jistě všichni shodneme. A  tak 
jsme se sešli v  sobotu 26. dubna 2014 na work-
shopu tradiční japonské knižní vazby.

Na začátku jsme nejprve probrali trochu his-
torie japonské kultury a  v prezentaci si pro-
hlédli nádherné ukázky historických i  součas-
ných knižních vazeb. A víte, že jsme vůbec neod-
hadli, z které doby která práce je? Natolik se tra-
dice dnes prolíná s moderním pojetím. A potom 
jsme se pustili do práce. Brzy jsme tak i  v praxi 
měli možnost pochopit myšlenky japonské este-
tiky. Asymetrie je symbolem mnohotvárnosti pří-
rody. Japonci spatřují krásu i  v nedokonalosti 
a  primitivismu. Podle zenového buddhismu je 
jednotka na jedné straně dokonalost a současně 
je ztělesněním všeobecnosti. Odtud vychází zau-
jetí japonského umění pro jednotlivosti: větvička, 
kvítek. To k výzdobě desek knih. Obdivovali jsme, 
kolik různých způsobů „šití“ vazby jsou schopni 
vymyslet. A při poslechu šamizenu a fléten jsme 
postupně propadali kouzlu práce s papírem.

Na závěr semináře jsme si všichni odnášeli 
3 – 4 originální výrobky (alba, deníky, zápisníky 

náčrtníky apod) a  spoustu inspirace. Výsledné 
práce byly opravdu nádherné a  osobité a  kaž-
dého potěšily.

Lektorky: Mgr. Jitka Jandáková a Hana Bláhová

Ohlédnutí za dubnem 2014

Duben, měsíc pampelišek, stavění hnízd a vyvá-
dění mláďat, nám přinesl mnoho nového – nové 
dětské tváře v  našem klubu, nová dobrodruž-
ství a s nimi nová poznání. Občas je to jednodu-
ché a stačí k tomu málo. Třeba pověsit provaz ze 
stromu a zbytek nechat na dětské fantazii. A tak 
se taková houpačka nebo provazový žebřík visící 
z  ořešáků u  domečku nebo u  týpí stanou nejen 
místem, kde si děti výborně procvičují hrubou 
motoriku, ale především ústředním místem roz-
voje jejich kompetencí sociálních. U  provazu se 
dohaduje, vyjednávají se podmínky, přistupuje 
se ke kompromisům. Anebo se nekompromisně 
stojí na svém…

V  běhu druhého jarního měsíce jsme si ale 
osvojovali i mnoho dalších dovedností. Vybaveni 

motyčkami, lopatkami a  rýči jsme se vypravili 
k potoku na hlínu, ze které jsme si uhnětli vlastní 
kuličky hliněnky a jejich cvrnkání do důlku se na 
čas stalo oblíbenou zahradní kratochvílí. V lezení 
na stromy jsme se začali cvičit i  na bezince 
v  zahradě, ale jen do té doby, dokud si vedle 
ní na ptačím zobu nezačali kosi, kteří k  nám na 
kompost chodí na ovoce, stavět hnízdo. To jsme 
pak přestali, abychom jim poskytli klid potřebný 
k vyvedení mláďat a chodíme je opatrně pozoro-
vat. Na konci února zasazený vrbový plot okolo 
školkové zahrady se na začátku dubna zazelenal, 
nám se ulevilo, že jsme se s jeho vysazením neu-
náhlili a  vysadili jsme u  něj fazole, které jsme si 
předtím dali vyklíčit. Vrbové pruty jsme si coby 
stavební materiál oblíbili a  použili je i  k  vybu-
dování nového tříkomorového kompostu. Jeho 
okolí se rázem stalo oblíbeným místem pro nej-
různější zahradnické aktivity. Kutá se tu, přehra-
bává, nakládá hlína a přitom vznikají nejrůznější 
hry. Zahrabáváme tu poklady, abychom po nich 
vzápětí pátrali, pozorujeme tu žížaly a trénujeme 
rovnováhu s kameny, které jsme tu vyhrabali.

Rádi se vracíme i k věcem, které už jsme dělali 
mnohokrát předtím a  tak ani kořenová prolé-
začka, lezení po stromech, vymýšlení opičích 
drah a  stavění domečků pro skřítky na karlické 
vyhlídce neztratily nic ze své poutavosti. A někte-
rým starým rituálům jsme oblékli nový kabát 
– třeba oheň hasíme hrou na Křováky. S  vodou 
v  puse musíme projít předem určenou trasu, 
než ji můžeme vyplivnout na oheň. Musíme se 
tak soustředit na překvapivě mnoho věcí a  jsme 
po každém takovém hašení zase o  něco šikov-
nější. Při každé příležitosti se věnujeme zlepšo-
vání hrubé motoriky našich nových dětí – strmá 
cesta nahoru na karlickou vyhlídku i skalní klou-
začky, po kterých se z ní vracíme dolů do údolí, 
jsou k tomu jako stvořené.

Nejvíce času ale stále trávíme v lese. Je toho 
tu tolik k objevování a pozorování! V houštinách 
v údolí karlického potoka jsme narazili na veverčí 
kolonii a chodili ji pravidelně pozorovat. Přinesli 
jsme veverkám oříšky a  naplánovali, že jim na 
ně vyrobíme krmítka. Seznámili jsme se s vlašto-
vičníkem, k čemu je užitečný i jaké to je, když si 
rukama potřísněnýma jeho šťávou sáhneme do 

V dobřichovické škole si děti užily Noc s Andersenem

Ukázky japonské knižní vazby
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očí. I o kopřivách už každý z nás ví svoje. Dál si 
cvičíme postřeh na oblíbených hrách a  přidali 
jsme i  pátrání po tom, co do lesa nepatří. Pře-
devším ale přichází čas pozorování hmyzího 
světa, na které se moc těšíme. Už teď nám neu-
nikne žádný pavouk, brouk ani mravenec, který 
nám přijde do cesty. S tím, jak s blížícím se létem 
venkovní příroda nabývá na pestrosti, začali 
jsme se i my věnovat důkladnějšímu poznávání 
barev, protože jsme zjistili, že naši nejmladší 
se v  nich ještě úplně nevyznají. A  proto téměř 
nikdy nevynecháme jednoduchou, ale naučnou 
hru o čápovi, který ztratil čepičku. Dál provozu-
jeme hudbu s vlastnoručně vyrobenými nástroji 
a  před obědem se  věnujeme logopedii. Před 
odpoledním odpočinkem jsme si v  dubnu četli 
tibetské pohádky, staré pohádky z  celé Evropy 
a objevili jsme kouzlo příběhů ukrytých ve Špa-
líčku veršů a pohádek.

Celá školková zahrada se nám rozsvítila slu-
níčky pampeliškových květů a ty nám poskytly 
materiál pro nejrůznější tvoření. Malovali jsme 
jimi na papír, pletli z nich věnečky a k vypěsto-
vaným sazenicím bylinek do kuchyně a  vlast-
noručně vyrobeným ozvučným dřívkům jsme 
z  nich uvařili sirup na jarní jarmark v  dobři-
chovickém zámku. Jarními barvami pampe-
lišek jsme se inspirovali i  při proplétání zele-
ných a  žlutých pruhů papírů, na kterém jsme 
si výborně procvičili jemnou motoriku zápěstí 
a prstů.

Duben stejně jako všechny předchozí škol-
kové měsíce s sebou přinesl své zvyky a tradice. 
Na jeho začátku jsme uklidili sezónní okénko od 
podzimní a zimní výzdoby a vyrobili z ní Moranu, 
kterou jsme pak slavnostně odnesli k  řece, kde 
jsme ji zapálili a  hodili do vody. A  tím jsme se 
definitivně rozloučili se zimou. Školkový skřítek 

Kasafírek, který v  okénku celou zimu spal hlu-
bokým zimním spánkem, se probudil, a  dostal 
od dětí nový pelíšek z mechu, ze kterého každé 
ráno vylézá, aby se s námi přivítal v novém dnu. 
Do ranních her jsme přidali jarní bránu, která se 
zelená, a  stejně jako brána podzimní a  letní se 
otevírá a zavírá.

V  karlické rákosové džungli jsme společně 
prožili jarní slavnost, při které děti vykonaly 
odvážnou cestu rákosovým tunelem. Na jeho 
konci na ně čekala semínka, která jim daro-
vala Země. Každý si své semínko zasadil, uložil 
u sezónního okénka a pečuje o něj.

V  přípravě na velikonoční svátky jsme si 
v  cibulových slupkách obarvili vajíčka, naře-
zali další vrbové pruty a upletli z nich pomlázky, 
zaseli jsme velikonoční osení. Zahráli jsme si diva-
dlo o nespokojené Pipce, na žluté otisky brambor 
jsme domalovávali oči, zobáčky a pařátky a pozo-
rovali jsme, jak se nám v líhni klubou velikonoční 
kuřátka. S mláďaty jsme se seznamovali na svých 
výpravách ven i v obrázkových knížkách v ranním 
kroužku a  teď už bezpečně víme, kdo ke komu 
patří.

V poslední dubnový den jsme si povídali o fili-
pojakubské noci a tradici pálení čarodějnic. Děti 
si vyrobily čarodějnice a nenašel se nikdo, kdo by 
tu svou chtěl spálit. Všichni si je odnesli domů. 
Zahráli jsme si divadlo O malé čarodějnici, z kar-
tónů a  tyčí vyrobili koně na prvomájový Pohád-
kový les a  po tak krásně završeném dubnu se 
těšíme, jaká nová dobrodružství a  objevy nám 
přinese květen!

Všechny zájemce o činnost našeho klubu a o 
program, který pro děti i pro rodiče připravujeme, 
bychom rádi pozvali na Večer otevřeného týpí ve 
středu 11. června 2014 v 18:30 hodin.

Těšíme se na vás!
Barbora Scheinherrová,

Radka Charapovová
a Petr Chrpa

www.dkchrpa.webnode.cz

Pár slov o našem partnerském 
městě za oceánem

Již od roku 2004 jsou Dobřichovice partnerským 
městem nejen francouzského Villieu-Loyes-Mol-
lon, ale i kansaského města Manhattan ve středu 
Spojených států amerických. Manhattan je uni-
verzitním městem s  dlouholetou tradicí hosto-
vání českých vysokoškolských studentů přede-
vším z  pražských ČVUT a  VŠE, ale v  roce 2013 
jsem měla možnost navštívit naše partnerské 
město i  já, jakožto první výměnná středoškolská 
studentka z Dobřichovic a osobně tak pocítit jeho 
přátelskou atmosféru.

K přirozeně otevřené povaze místních obyva-
tel se v  Manhattanu přidává ještě fakt, že by se 
dalo najít jen málo míst s  tolika lidmi odkazu-
jícími na svůj český původ. Mnoho kansaských 
osadníků totiž imigrovalo do Spojených států 
právě z  bývalého Československa a  povědomí 
o  tradicích jejich předků zde překvapivě přetr-

vává dodnes. Nepřestalo mě udivovat potkávání 
množství lidí s českým příjmením–od spolužáka 
Sedlačka, přes univerzitního asistenta Zapletala, 
až po místní lékařku Doubek a  mnoho dalších. 
Ač už potomci těchto původně českých osad-
níků po mnoho let neumí česky, neustále v nich 
zůstává zájem o  českou kulturu, historii a  tra-

dice. Mezi oblíbené činnosti tedy patří například 
pečení koláčů, volba České Miss Kansas, vyhledá-
vání svých předků a učení jednoduchých českých 
frází. Na Kansaské Státní Univerzitě je dokonce 
pro zájemce otevřen i kurz českého jazyka.

Přestože by se mohlo zdát, že dobřichovické 
partnerství s Manhattenem je méně aktivní, než 

Česká a dobřichovická vlajka vlající ve větru uprostřed vlajkového náměstí v Manhattanu

Lesní školka

Dobřichovice
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to francouzské, neboť proběhly pouze tři oficiální 
návštěvy, je tomu právě naopak. Manhattanská 
rada pro partnerství našich měst v čele s bývalým 
starostou Manhattanu Edem Klimkem pravidelně 

dodržuje každoměsíční schůze, jichž jsem se měla 
šanci během svého pobytu účastnit. Výsledkem 
této činnosti byla před pár lety například stavba 
vlajkového náměstí v  centru manhattanského 

městského parku, kde byly bok po boku vzty-
čeny stožáry s  vlajkami Spojených států, České 
republiky, Manhattanu a  Dobřichovic. Tato rada 
se také s  velkým zápalem stará o  příjemné stu-
dium a pobyt českých vysokoškolských studentů 
v Manhattanu v podobě jejich hostování, organi-
zace všemožných výletů a akcí a jejich seznamo-
vání s americkou kulturou.

Ráda bych tímto poděkovala panu RNDr. Vác-
lavu Kratochvílovi, jež byl u  vzniku tohoto jedi-
nečného partnerství a  jehož jméno má v  Man-
hattanu dosud skvělý zvuk a je zárukou dobrých 
vztahů. Doufám, že má více než positivní zkuše-
nost s pobytem v našem sesterském městě může 
sloužit jako inspirace k  další spolupráci mezi 
našimi městy, která si mají vzájemně stále co 
nabídnout.

Eva Pelikánová

Nejúspěšnější fotbalový tým 
v Dobřichovicích

Jsou to překvapivě staří páni – alespoň momen-
tálně. Nehrají sice tak často, ale již tři roky nepro-
hráli! Předloni v  památném mezinárodním přá-
telském zápase porazili i staré pány Ajaxu Roter-
dam v poměru 3:0. (Prosím neplést se slavnějším 
Ajaxem Amsterodam).

(oma)

Memoriál Lídy Gemperlové

Všem volejbalovým příznivcům připomínáme, 
že v  sobotu 21. června na antukových hřištích 
u  sokolovny za účasti předních ženských druž-
stev z  blízkého i  vzdálenějšího okolí proběhne 
třetí ročník Memoriálu Lídy Gemperlové. Při této 
příležitosti zveme k přátelskému setkání všechny 
hráčky i hráče, kteří v uplynulých letech za dobři-
chovický Sokol hrávali.

Připomínáme rovněž, že o  týden později se 
na témže místě uskuteční jeden z  turnajů Antu-
kové ligy a přebor župy Jungmannovy smíšených 
dvojic v plážovém volejbalu.

HgS

Dobřichovická míle 2014

Základní škola Dobřichovice uspořádala v sobotu 
26. dubna již 17. ročník Dobřichovické míle. Před-
pověď počasí nebyla dobrá, ale nakonec se déšť 
spustil přesně až s doběhem posledního závod-
níka pana Emila Caldy, který dobíhal za velkého 
potlesku a v doprovodu hroznu dětí. I přes špat-
nou předpověď a konkurenci dalších zajímavých 
akcí v  blízkém sousedství padl rekord v  počtu 
sportovců a  to 312 závodníků. Měření závodů 
se opět ujala profesionální firma Irontime, která 
pomocí čipů přesně určila pořadí a změřila čas na 
setiny vteřiny. Závodníci se mohli dopředu přihla-
šovat elektronicky přes internet, což velmi usnad-
nilo prezentaci.

Přihlížející zaplnili celý park, každý si tu přišel 
na své, závodníci si dobře zaběhali a diváci mohli 
sledovat i  řadu vložených tanečních a  sportov-
ních vystoupení. Pro děti byly připraveny velmi 
zajímavé aktivity prostřednictvím CK Robinson. 
Moderování se ujala paní učitelka Romana Šind-
lářová, která svými vstupy podtrhla dobrou atmo-
sféru celého odpoledne.

Závody se jednoznačně vydařily a tak celý tým 
organizátorů z  řad pracovníků školy si zaslouží 
velké poděkování včetně paní Dybalové a  Cha-
loupkové, které vytyčovaly trať.

Vítězové jednotlivých kategorií:
Děvčata nejmladší  Němečková Natálie (2009) 1:17,4
Kluci nejmladší Polák Richard (2009) 1:12,4
Děvčata mladší Mitterwaldová Emma (2007) 1:03,6
Kluci mladší Suchomel Ota (2007)  58,5
Děvčata starší Jindrová Michaela (2005) 1:30,5
Kluci starší Žmola Jakub (2005) 1:30,4
Žákyně nejmladší Plazzerová Vendula (2003) 1:26,7
Žáci nejmladší Štefko Nicolas (2003) 1:25,9
Žákyně mladší Horáčková Emma (2001) 2:25,5
Žáci mladší Provazník Adam (2001) 2:17,0
Žákyně starší Špačková Tereza (2000) 2:13,7
Žáci starší Rada Jan (1999) 4:53,6
Dorostenky, juniorky a ženy 750
 Bartoníčková Alžběta (1997) 2:56,8
Dorostenky, juniorky a ženy 1605
 Andrštová Martina (1990) 5:30,8
Dorostenci, junioři a muži
 Bouzek Petr (1989) 4:36,4

Veškeré výsledky pak můžete nalézt na webo-
vých stránkách školy www.zsdobrichovice.cz.

BS

Sportovní vítání léta aneb 
jízda zručnosti

Odbor všestrannosti TJ Sokol Dobřichovice 
zve Vás a  Vaše děti na 1. ročník sportovního 
vítání léta aneb jízda zručnosti. Akce se usku-
teční v sobotu 21. června 2014 od 14 do 16 hod 
ve venkovním areálu sokolovny. Budou probí-

Informační tabule o partnerství našich měst umístěná v manhattanském městském parku.

Mužstvo starých pánů – fotbalistů Sokola Dobřichovice

Dobřichovice
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hat soutěže v jízdě zručnosti na čemkoli, co má 
kola (odstrkávadla, dětské motorky, tříkolky, 
koloběžky, kola) v  různých věkových katego-
riích. Přijďte a  nezapomeňte na přilby, stroje, 
pláštěnky a  dobrou náladu. Sraz u  vchodu 
do sokolovny. Těší se na Vás cvičitelky oddílů 
RDPD, mladších žákyň a  žáků. Vstupné dobro-
volné. Jen při velmi nepříznivém počasí se akce 
nekoná

IN

Dobřichovický kros 
půlmaraton

V  neděli 11.  května 2014  proběhl v  Dobřichovi-
cích druhý ročník běžeckého závodu s  názvem 
Dobřichovický kros půlmaraton + zkrácených 
10 km pro každého. Letošní ročník byl rozšířen i o 
závod na 1 km pro děti, kterých si nakonec přišlo 
zazávodit rovných 40. I když termín letošního roč-
níku kolidoval s  Pražským maratonem, celkový 
počet účastníků dobřichovického závodu byl 
182, což je více než dvojnásobek oproti minu-

lému ročníku. A  nepřijeli jen běžci z  Dobřicho-
vic a okolí, ale třeba i běžci ze Slaného či dokonce 
z Liberce.

Půlmaraton, jehož trasa byla stejná jako vloni, 
si letos zaběhlo 73 závodníků a desítku, jejíž trasu 
jsme mírně obměnili, aby měla opravdu rov-
ných 10 km (v loňském roce byla nepatrně kratší), 
běželo 69 závodníků.   Závod začínal i  končil, jak 
jinak, opět na  Dobřichovickém zámku a  trať půl-
maratonu vedla kromě Dobřichovic přes sou-
sední  Všenory, Černošice, Karlík, Lety i  Řevnice, 
zčásti nezpevněným terénem, většinou po bře-
zích Berounky se dvěma menšími kopečky, aby 
se neběželo jen po rovince. Záměr byl, zaběhat si 
krosový běh naší hezkou krajinou, což se myslím 
vydařilo a  závodníci si trať chválili. Bohužel na 
trati půlmaratonu došlo vinou neznámých van-
dalů ke komplikaci se značením trati na začátku 
Viničné aleje. Bohužel jsme nedokázali trať ohlí-
dat tak dobře, aby jí vandalové nepřekreslili! Stej-
nou barvou spreje, jakou byl závod značen nakres-
lili několik šipek vedoucích zcela mimo trasu, kvůli 
čemuž několik závodníků zabloudilo. Nyní již víme, 
jak se pro příště s touto nepříjemnou situací vypo-

řádat a budeme doufat, že na nás pro příští ročník 
nezanevřete!

Závod pořádalo, tak jako v  loňském roce, 
město Dobřichovice ve  spolupráci s  agentu-
rou Rubikon, která pro  závodníky zajistila vše-
chen potřebný servis jak na  trati, tak v  pro-
storu startu a  cíle. Děkujeme všem zúčastně-
ným za  příjemnou sportovní atmosféru  a  před-
vedené běžecké výkony. Vítězné časy půlmara-
tonu byly ještě o něco lepší, než v roce 2013, nej-
lepšího času na půlmaratonu dosáhl Michal Holík 
s časem 1:20:01, ze žen byla nejlepší Andrea Fran-
tová s časem 1:35:00. Na desetikilometrové trati 
byl letošním vítězem Peter Bousek s časem 37.32, 
nejlepší ženou byla Sylva Mullen s časem 46:01. 
V  dětské kategorii zaběhli nejlepší časy Matěj 
Bednář, Alexandr Šimek a Monika Florová.

Věřím, že  příští ročník se  sejdeme znovu 
v hojném počtu a že zažijeme opět pěkný spor-
tovní den!

Petr Hampl

půlmaraton
POŘADÍ ČÍSLO JMÉNO ČAS
1. 87 Michal Holík 1:20:01
2. 62 Tomáš Mach 1:20:20
3. 102 Ondřej Sklenář 1:20:57
4. 124 Miloš Smrčka 1:21:40
5. 66 Lukáš Masák 1:28:28
6. 92 Pavel Veselý 1:29:39
7. 68 Tomáš Záluský 1:29:44
8. 131 Jiří Smolík 1:29:45
9. 147 Jiří Bubníček 1:30:43
10. 126 Lubomír Kočí 1:31:21
11. 154 Václav Lípa 1:32:08
12. 65 Petr Ginzel 1:33:11
13.(1.) 69 Andrea Frantová 1:35:00

10 km
POŘADÍ ČÍSLO JMÉNO ČAS
1. 130 Peter Bousek 37:32
2. 94 Jáchym Homola 38:41
3. 103 Petr Sedláček 38:54
4. 145 Stanislav Kuznetsov 40:00
5. 86 Thomas Bernard 41:19
6. 75 Lukáš Jakoubek 42:23
7. 51 Slávek Rummel 44:17
8. 52 Tomáš Rummel 44:19
9. 4 Petr Hampl 45:06
10. 28 Filip Druzescu 45:08
11. 114 Václav Jiránek 45:17
12. 80 Martin Dušek 45:28
13. 48 Tomáš Brouček 45:32

Děti
POŘADÍ JMÉNO
1. Matěj Bednář
2. Alexandr Šimek
3. Monika Florová
4. Šimon Hartman
5. Marek Vandírek
6. Vilém Bednář
7. Gabriela Čermáková
8. Katěrina Hartmanová
9. Ota Suchomel
10. Jáchym Buben
11. Filip Konečný
12. Šimon Kaliha
13. Isabela Suchá

Tradiční nejstarší účastník Dobřichovické míle Emil Calda přibíhá do cíle obklopen svými následovníky

Start půlmaratonu v bráně dobřichovického zámku

Dobřichovice
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Připravuje se divadelní 
festival

Milovníci divadla (a toho našeho zvláště, jak 
říkává principál Petr Říha) se mohou opět těšit na 
Dobřichovické divadelní slavnosti, které budou 
probíhat v červnu a v červenci tohoto roku v dob-
řichovickém zámku.

Zahájení festivalu proběhne v  neděli 15. 
června v  16 hodin, a  to slavnostním divadelním 
průvodem, který vyjde ze zámku a ulicí 5. května 
dojde k domu čp. 4 (Baráčnická rychta u parku), 
kde každý člen divadelního průvodu položí svůj 
základní kamínek k  této budově, kde by mohlo 
vzniknout první dobřichovické divadlo. Akce by 
mohla mít své heslo: „DOBŘICHOVICE SOBĚ“, jako 
parafráze slavné věty českých buditelů, kterou 
chtěli vybudit český národ ke sbírkám na stavbu 
českého divadla. Toto heslo bylo nakonec umís-
těno nad jeviště Národního divadla a každý večer 
si obecenstvo může připomenout snahu našich 
pradědů mít české divadlo. My žádnou sbírku 
neorganizujeme, ale bylo by přece nádherné, mít 
u nás příjemný divadelní sál.

Přijďte i  vy v  neděli 15. června odpoledne 
k zámku, přineste si sebou jeden, dva nebo i více 
kamínků, které pak dojdeme položit k místu, kde 
by mohl vzniknout divadelní sál nejen ale pro 
divadlo, ale i  pro další kulturní a  společenské 
akce. Téhož dne večer v 19 hodin budou Dobři-
chovické divadelní slavnosti otevřeny. Nejdříve 
vystoupí dámská vokální skupina Cabinet, která 
zazpívá několik písní ze svého repertoáru a  pří-
jemně tím naladí diváky. Následovat bude před-
stavení našich divadelních přátel ze souboru Tyl 
z Bakova nad Jizerou, kteří nám předvedou kome-
dii Pam Valentina „MEZI NEBEM A  ZEMÍ“ v  pře-
kladu Martina Fahnera a v režii Magdy Fantové.

Sussie Cameronová a  Jack Cameron jsou již 
dlouholetí manželé. On je úspěšný spisovatel 
detektivních románů, ona je jeho manželkou na 
plný úvazek. Mají se rádi, jsou partneři a  tvoří 
pár, který na první pohled potvrzuje teorii, že 
protiklady se přitahují. Jejich partnerství je o to 
pevnější, že nemají děti, po kterých oba toužili, 
ale nějak se nazadařilo.

Felicity Willisová a  Simon Willis jsou man-
želé jen krátce. On chce být úspěšným spisovate-
lem, což se mu moc nedaří a  ona se mu k  tomu 
snaží vytvořit podmínky láskyplného domova. Do 
jejich vztahu vstupuje matka Felicity Marcia Brad-
showová, která měla a dosud má jinou představu 
o manželovi své dcery.

Další figurou je Marc Webster, realitní agent 
z  malého města, který se živí prodejem opuš-
těných domů a  přitom si myslí, že prodává 
Buckinghamský palác. Navíc je to prostě posera!

Nakonec je zde Jane Angelová. Jaké je pravé 
jméno ženy, která přichází vždy, když se má děj 
posunout dál, nevíme. Jane je emeritní učitel-
kou a na jejím životním postoji je to dost vidět! 
Vlastní děti asi neměla, protože to by už prostě 
nezvládla a  chlapa si žádného najít nemohla, 
 

protože to učitelství z  ní doslova odkapává. 
Pravděpodobně učila chemii, protože ráda 
vypráví příhodu ze své praxe, kdy zapalovala 
bunsenův hořák a …

Přijďte se sami podívat jak to všechno 
dopadne.

V pátek 20. června od 20 hodin to bude kon-
cert skupiny „Harry Band“.

K divadlu se festival vrátí hned další týden 
v  sobotu 28. června ve 20 hodin, kdy u  nás 
pohostinsky vystoupí herci Divadla Semafor 
s programem „V BARVÁCH SEMAFORU“.

V rámci představení uvidíte a  uslyšíte kompo-
novaný pořad s nejkrásnějšími písničkami Jiřího 
Suchého a  Jiřího Šlitra. Účinkují členové diva-
dla Semafor Jiří Štědroň, Dáša Zázvůrková, Petr 
Macháček a jazzová kapela Jakuba Šafra ve slo-

žení Jakub Šafr (klavír), Jan Greifoner (kontra-
bas) a Rudolf Musil (klarinet a saxofon).

Den nato, v neděli 29. června přijede amatér-
ské divadlo Jirásek z České Lípy s hrou W. Shake-
speara a V. Klapky „JAK SE VÁM LÍBÍ“. Od 20 hodin 
můžete na nádvoří zámku vidět slavnou Shake-
spearovu komedii v netradičním pojetí.

Kromě vlastních postav hrají herci (bez rekvizit 
a  bez kulis) řadu postaviček vedlejších, stejně 
jako zvířata, stromy, prostředí. Hravou formou 
se divákovi předvádí příběh, ve kterém jde jak 
o  zamilovanost, o  problémy s  láskou a  jejich 
řešení, tak o  téma moci, korupce, rozdílu mezi 
aktivním a  pasivním stylem života. Zkrátka 
Shakespearova hra se zde stává východiskem 
k tomu, aby členové divadelní skupiny ústy vel-
kého Alžbětínce promlouvali k  řadě věcí, které 
trápí dnešní svět a  jeho obyvatele. Přestože 
 

Kultura u nás i v okolí

Jak se vám líbí

Hospodkál

Dobřichovice
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v první řadě jde o humor v  jeho různých podo-
bách, je možné na pozadí sledovat i  niť témat 
vážnějších a vážných.

A již jsme v červenci, kdy k nám v pátek 4. čer-
vence přijede soubor Studio mladých z  Roztok 
u  Prahy s  představením s  názvem „HOSPODKÁL 
ANEB BITVA O PÍPU“. Začíná se opět ve 20 hodin 
a opět na zámku.

Jedná se o muzikál trochu jinak, muzikál z hos-
pody. Autoři a  zároveň hlavní herci si před 
nedávnem uvědomili, že se zatím nikdo z muzi-
kálových autorů do tak košatého prostředí, 
jakým je obyčejná hospoda, nevydal. „Cítili 
jsme téměř povinnost tuto hrubou chybu světo-
vého divadla napravit,“ shodují se členové sou-
boru, kteří jsou zároveň i  autory celého kusu. 
Hlavními postavami hospodkálu jsou samo-
zřejmě hostinský a  jeho štamgasti, ale ostatní 
uvidíte sami.

Festival pokračuje další den v sobotu 5. čer-
vence, také na zámku a také od 20 hodin koncer-
tem domácí skupiny !AFTER FORTY“.

Ptáte si jistě kde jsou představení domácího 
souboru, Dobřichovické divadelní společnosti!! 
To nejlepší totiž přijde na konec. Od čtvrtka 10. 
července budete moci shlédnout na nádvoří 
dobřichovického zámku celkem osm představení 
zcela nového původního muzikálu TŘI MUŠKE-
TÝŘI. Na známý námět jej napsala Alena Říhová 
a  hudbu složili Alexander Skutil, Petr Bendl 

a Karel Loula. Jedná se tedy o společné dílo členů 
souboru.

Příběh čtyř sympatických chlapíků z Francie 17. 
století jak jej před 150 roky napsal Alexandre 
Dumas stále láká jak divadelníky, tak i  diváky. 
Athos, Porthos, Aramis, d‘Artagnan, Rochefort, 
Planchet, proslulá potvora Mylady, krásná paní 
Bonacieuxová, královský pár, kardinál Richelieu, 
vévoda Buckingham a další postavy stále přita-
hují. Doufáme, že přitáhnou i  vás a  že si tento 
romantický svět plný lásky, ale i nenávisti s krás-
nými kostýmy, fešáckými šermíři, nádhernými 
ženami budete chtít připomenout.

V režii Petra Říhy, který si po delší herecké pře-
stávce i  zahraje, se můžete těšit na hostujícího 
profesionála Jana Rosáka, dále na Jana Seidela, 
Petra Bendla, Jiřího Geislera, Ondřeje Nováčka, 
Petra Širce, Martina Mikulíka, Jiřího Šafránka, Lucii 
Houdkovou, Alenu Říhovou, Hedviku Hájkovou, 
Denisu Hrubou, Petra Kaplana, a dalších 30 účin-
kujících. Hudbu nahrál orchestr pod vedením Ale-
xandra Skutila. Velkou trpělivost při nácviku písní 
s neškolenými hereckými zpěváky mají hudební 
expertky Eugenie Koblížková a  Lucie Kukulová. 
Na tomto velkolepém projektu též spolupracuje 
dobřichovickým občanům dobře známá šermíř-
ská skupina Alotrium, jejíž vedoucí nacvičuje 
s herci souboje.

Nezapomeňte: Celý divadelní festival včetně 
obou koncertů se odehraje na nádvoří dobřicho-
vického zámku. Všechna představení celého fes-

tivalu budou začínat vždy ve 20 hodin úderem 
zámeckých hodin. Výjimkou je zahajovací před-
stavení, které začne již v 19 hodin.

Předprodej vstupenek na celý festival bude 
v Galerii BÍM nebo přes internet na https://www.
webticket.cz/program/dds.

vk

Dětské pěvecké sbory Kvítek 
a Chorus Angelus Vás srdečně 
zvou na 8. ročník festivalu 
Kvítkování 2014

První červnový víkend letošního roku bude 
v  Kostelci nad Orlicí patřit již osmému ročníku 
víkendového festivalu KVÍTKOVÁNÍ 2014. Spo-
lečně s  místním dětským pěveckým sborem 
Kvítek ZUŠ F. I. Tůmy vystoupí v prostorách Zrca-
dlového sálu Nového zámku a Kostela Sv. Jiří také 
pražský dětský pěvecký sbor Chorus Angelus. 
Hlavním partnerem vystoupení v  Zrcadlovém 
sále Nového zámku, které se koná 7. června 2014 
od 19 hodin, je Občanské sdružení bratří Kin-
ských – Obnova genia loci Nového zámku v Kos-
telci nad Orlicí. Sdružení bylo založeno v  roce 
2011 a mezi jeho hlavní cíle patří zejména pod-
pora kulturního a společenského dění v „Centru 
kultury Nový zámek v  Kostelci nad Orlicí“, které 
vrací jak místu, tak lokalitě parku a  zámku jeho 
původní poslání. Sdružení se dále věnuje pořá-
dání společenských, kulturních, vzdělávacích 
a sportovních akcí či podpoře turistického ruchu 
v regionu.

zve nadané pěti a šestileté děti na:

ZÁPIS
pro školní rok 2014/2015,

který proběhne v budově školy
Lomená 159

ve středu 11.6. od 17.00 do 18.30 

Děti se mohou zapsat do hudebního 
nebo výtvarného oboru

(zde je možné zapsat i starší děti).

Je samozřejmé, že s dítětem 
musí přijít zákonný zástupce.

Dobřichovice
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Seznamte s  účinkujícími. Historie dětského 
pěveckého sboru Kvítek se datuje od září roku 
2002, kdy pracoval ve třech odděleních v  Kos-
telci nad Orlicí, Vamberku a  Častolovicích. Sbor 
od samého začátku vede Dagmar Potštejnská. 
Velkou oporu sboru tvoří spolek Tercia Volta, jenž 
sdružuje rodiče zpěváčků, kteří sboru zajišťují 
nezbytné zázemí.

Dětský pěvecký sbor Chorus Angelus byl zalo-
žen již v roce 1984 původně pod názvem Mladost. 
Od roku 1993 vystupuje soubor pod svým součas-
ným jménem Chorus Angelus a od srpna 2013 je 
pod vedením sbormistra Dr. Romana Michálka.

KVÍTKOVÁNÍ 2014 – Kostelec nad Orlicí. 
Sobota 7. června od 19:00 hodin v  Zrcadlovém 
sále nového zámku a v neděli 8. června od 9:30 
hodin v kostele sv. Jiří

Účinkují: dětský pěvecký sbor Kvítek pod vede-
ním Dagmar Potštejnské a  dětský pěvecký sbor 
Chorus Angelus pod vedením Romana Michálka.

Program: skladby A. Dvořáka, P. Ebena, M. 
Raichla, E. Hradeckého a dalších.

Čeká Vás nezapomenutelný víkend, který 
Vás za zpěvu dětských pěveckých sborů Kvítek 
a  Chorus Angelus přenese do časů, kdy nejrůz-
nější technické vymoženosti dnešní doby teprve 
čekaly na své objevení a kdy lidé společně trávili 
více času.

Oba dětské pěvecké sbory Kvítek a  Chorus 
Angelus by touto cestou rády poděkovaly násle-
dujícím sponzorům, bez jejichž pomoci by se 
festival KVÍTKOVÁNÍ 2014 nemohl uskutečnit: 
Občanské sdružení bratří Kinských – Obnova 
genia loci nového zámku v  Kostelci nad Orlicí, 
Královéhradecký kraj, Město Kostelec nad Orlicí, 
Město Vamberk, Městys Častolovice, Federal 
– Mogul Friction a. s. a  Unii českých pěveckých 
sborů.

S. Pešková

Vyvěste fangle

ZUŠ Dobřichovice vás 22. června 2014 od 17.00 
hodin srdečně zve na slavnostní koncert do praž-
ského divadla Semafor. Společně zde oslavíme 
90. výročí narození „Ďábla z  Vinohrad“ Jiřího 
Šlitra. Zazní známé semaforské písničky v podání 
Dobřichovické komorní filharmonie složené 
z žáků, učitelů a přátel školy a jako host vystoupí 
také dámská vokální skupina Cabinet.

Koncert se koná v  rámci Roku české hudby 
2014 a  za laskavé podpory města Dobřichovic. 
Neváhejte a  nechte se nalákat. Kdo přijme naše 
pozvání, určitě nebudete litovat.

Vstupenky lze objednávat telefonicky od 2. 
června 2014 na čísle: 732 662 189 nebo emailem: 
zus@dobrichovice.cz.

E. Koblížková

Kulturní přehled Dobřichovice 
– červen 2014

1. června, neděle – ul. 5. května od 9:30 hodin
Královský průvod – proslov císaře a  v  10:00 
odchod průvodu na Karlštejn, zastávka v Letech 
v 10:30
7. června, sobota – u  zámku pod lípou, 8:00-
12:00 hodin

Farmářské trhy
7. června, sobota – Karlík, kostel sv. Martina 
a sv. Prokopa od 18:00 hodin
Baroko moderním smyčcem – Telemann, Veracini, 
Rejcha, Bach, Corelli
Dana Klásková – housle, Jaroslav Šaroun – cem-
balo
14. června, sobota – u zámku pod lípou po celý 
den
Food festival – všechny chutě světa, prezentace 
tradičních potravin a surovin
15. června, neděle – zámek
Zahájení Dobřichovických divadelních slavností 
(bližší informace v programu DDS)
20. června, pátek – zámek
Představení DDS (bližší informace v  programu 
DDS)
21. června, sobota – u zámku pod lípou, 8:00-
12:00 hodin
Farmářské trhy
22. června, neděle v 15 hodin, zámek
Vítání občánků

27. června, pátek – Karlík, kostel sv. Martina 
a sv. Prokopa ve 20 hodin
Koncert Ireny Budweiserové
předprodej vstupenek v místní knihovně
28., 29. června – zámek
Představení DDS (bližší informace v  programu 
DDS)

ŘEVNICE

Porta v Řevnicích
Hudební festival Porta představí v Řevnicích již po 
sedmé hvězdy folk a country hudby. Letos půjde 
již o  48. ročník a  do Lesního divadla se 27.–29. 
června 2014 sjedou opět významné osobnosti 
folk a country hudby. Portu zahájí dětský řevnický 
soubor Notičky a Falešná karta.

Portovní klasiku představí Jaroslav Samson 
Lenk, Hana a Petr Ulrychovi, Roman Horký a Kame-
lot, Zelenáči, Petr Kocman, Nezmaři, Pavel Žalman 
Lohonka, nebo Naďa Urbánková s Bokomarou.

Zámek rodiny Kinských v Kostelci nad Orlicí

Dobřichovice
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Nabídka zaměstnání
Velkoobchod potraviny, drogerie  
ve Velkotržnici Lipence, Praha 5, přijme na pozici:
POKLADNÍ,
jedná se o jednosměnný provoz pondělí-pátek,  
sobota 1x za 3 týdny

SKLADNÍK,
jedná se o jednosměnný provoz pondělí-pátek,  
sobota 1x za 3 týdny
SKLADNÍK CHLAZENÝCH VÝROBKŮ,
v oddělení maso-uzeniny, mléčné výrobky. Práce částečně 
v chlazeném prostoru. Praxe výhodou. Jednosměnný provoz.
Tel. 777 66 1111, 296 828 302 po 14. hodině

Zazpívat si bude moci portovní publikum 
s Vojtou Kiďákem a skvělou muziku představí BG 
styl, nebo Monogram. Jako lahůdku připravila 
dramaturgie Porty vystoupení vynikajícího kyta-
risty Ladislava Pazdery.

Netradičními hosty v  závěrečné Hodině „H“ 
budou Václav Neckář s  Bacily, Lenka Filipová, 
Tereza Černochová a  Radek Tomášek, kteří na 
závěr festivalu spolu s  Petrem Kocmanem uctí 
památku nedávno zesnulého textaře Zdeňka 
Rytíře. Konec června bude opět svátkem kytar 
a romantiky ve stínu řevnického lesa.

Ve finále bude soutěžit 17 soutěžících, kteří do 
Řevnice postoupili z oblastních kol, které se usku-
tečnily od začátku roku v celé republice.

Návštěvníci Porty v Řevnicích se mají opět na 
co těšit…
Program letošní Porty:
pátek 27. června: 18:00 Notičky Řevnice, 18:20 
Falešná karta, 19:00 soutěž, 20:10 Bokomara 
a Naďa Urbánková, 21:00 soutěž
22:00 Jaroslav Samson Lenk
sobota 28. června: 12:00 Hudební dílny, 14:00 
Sem Tam, 14:50 soutěž, 16:15 vítěz kytarové sou-
těže SAI – Ladislav Peterka, 16:30 Švédova trojka 
– vítěz Porty 2012 a 2013, 17:20 soutěž
18:40 Drum circle Petr Šušor, 19:10 Klíč kvartet
20:00 Vojta Kiďák Tomáško, 21:00 Hana a  Petr 
Ulrychovi a Javory, 22:00 Nadoraz
neděle 29. června:
11:00 Zelenáči, 12:00 BG Styl, 12:40 Petr Kocman 
a  PK band, 13:40 Monogram, 14:40 Nezmaři, 

15:40 vyhlášení vítězů, 16:10 Roman Horký 
a Kamelot, 17:10 Žalman a spol., 18:10 Hodina 
H – pocta Zdeňku Rytířovi – Václav Neckář 
a  Bacily, Lenka Filipová, Tereza Černochová, 
Radek Tomášek a Petr Kocman

Informace o  předprodeji vstupenek a další 
informace najdete na www.porta-festival.cz

L. Šandová

Notičky chystají na červen Baladu pro banditu
Řevnická lidová muzika Notičky se po roční 
odmlce rozhodla navázat na velmi úspěšné 
divadelní představení Ať žijí duchové, které do 
„lesňáku“ přilákalo stovky diváků. Na letošní 
červen chystá spolu s  osvědčenými ochotníky 
hru Balada pro banditu, proslavenou filmovým 
zpracováním s  Miroslavem Donutilem a  Ivou 
Bittovou v hlavních rolích. Hru loni v srpnu na 
řevnickou lesní scénu přivezlo brněnské diva-
dlo Husa na provázku, pro které ji v roce 1975 
na motivy románu Ivana Olbrachta napsal 
Milan Uhde s  použitím písniček Miloše Štěd-
roně.

V hlavních rolích se představí někdejší klari-
netista Notiček Miroslav Smola jako Nikola Šuhaj 
a  basistka souboru Diana Šeplavá jako Eržika. 
Velitele četníků zahraje Alexandr Skutil, hostin-
ského Mageriho Roman Tichý a v rolích hlavních 
bídáků se objeví Kryštof Chvojka a Lukáš Marval. 
Diváky čekají více než tři desítky písniček, které 
většinou přednesou sami herci podporovaní dva-
cetihlavým divadelním sborem řízeným vedoucí 

Notiček Lenkou Kolářovou. Písně upravil Jan Mar-
tínek, který bude rovněž řídit malý divadelní 
orchestr. Režisérem představení je stejně jako 
v případě “Duchů” Jan Flemr.

Představení se konají 6. a 7., 13. a 14. června 
vždy od 19:00 hodin. V neděli 8. a 15. června se 
začíná už v  17:00. Část výtěžku z  představení 
bude věnována na rekonstrukci řevnického les-
ního divadla.

Jan Flemr

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v Modrém domečku, www.os.naruc.cz

Srdečně Vás také zveme na zahájení výstavy 
fotografií LIFE, v  rámci Řevnického fotosa-
lonu N.9/2014, která proběhne v  sále ZUŠ Řev-
nice v pátek 27. června od 17 hodin. Kurátorem 
výstavy je Piva. Na klavír zahraje Kamila Kolářová 
a na housle Magda Routová. Druhá část expozice 
a občerstvení bude v naší kavárně.

Na letošní výstavě fotografií se projdete kraji-
nami Islandu, Maroka, Francie, evropskými městy 
a  jejich zákoutími. Uvidíte pohledy zcela mladé 
nastupující generace, která fotografii používá 
jako jeden z vyjadřovacích prostředků, kdy nemá 
ukotven jasný postoj k definitivnosti výtvarného 
sdělení skrze fotografii. Pomyslným kontras-
tem je pak pohled školeného oka profesionál-
ních fotografů, kteří vnímají kompozice, barvy, 
hru světel a  stínů v  kontextu svých zkušeností. 
V rámci fotosalónu představí svou absolventskou 
práci Martin Sláma.

Dobřichovice
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Vystavují Ladislav Sitenský, Gabriel Urbánek, 
Martin Sláma, Klára Dudáková, Natálie Hofma-
nová.

Výstava potrvá do konce září.
Zámeček, Mníšecká 29, Řevnice. Otevřeno po 

– čt 13 – 18 hodin, září po – pá 9 -18 hodin.
Modrý domeček, Nám. Krále Jiřího z  Podě-

brad 3, Řevnice. Otevřeno út–pá 9–19, so 9–19, 
ne 10–17 hodin.

Můžete se těšit na kulturní léto !
Za OS Náruč Šárka Hašková

Kino Řevnice
březen 2014
(více na www.kinorevnice.cz)
4. středa
20:00, Olga
6. pátek
20:00, Stoletý stařík, který vylezl z okna a zmizel
7. sobota
15:30, (děti) Velká oříšková loupež
17:30, Na hraně zítřka
20:00, Zakázané uvolnění

Dobřichovice
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Zajímá vás, kolik může mít hodnotu vaše 
nemovitost? Rádi byste znali alespoň 
přibližný odhad ceny, ještě než si přizvete 
odhadce nebo dáte svoji nemovitost na 
trh? Hledáte nové bydlení a neradi byste 
se nechali opít rohlíkem? Na cenu má vliv 
mnoho různých faktorů. V našem článku 
se dozvíte, nad čím se zamyslet a na co si 
dát pozor.

Lokalita
Lokalita je jedním z  hlavních faktorů ceno-
tvorby. Starý dům před rekonstrukcí nebude 
mít na malém městě cenu stejnou jako na 
dobré adrese krajského města. Tam totiž 
může být nemovitost pro prodávajícího 
zlatým dolem i bez nutnosti před prodejem 
cokoliv zvelebovat. Důležité je vzít v úvahu 
i polohu domu či bytu v rámci obce. Pokud 
dům stojí v  klidné části města, bude mít 
vyšší hodnotu než na rušné ulici či u průmys-
lové zóny.

Stav nemovitosti
V návaznosti na lokalitu je také důležité 
zvážit stav nemovitosti. Nová střecha domu, 
zděné jádro panelového bytu, či naopak 
plíseň, popraskané zdivo a vzlínající vlhkost 
hned cenu posouvají do jiných cenových 
relací. Když má nemovitost určité nešvary, je 
s nimi potřeba také kalkulovat.
Kupující si může spočítat, zda to, co ušetří 
na rozdílu ceny oproti již zrekonstruované 
nemovitosti, mu bude stačit na celou rekon-

strukci. Prodávající má zase možnost drob-
nými úpravami cenu své nemovitosti zvýšit 
a  v součtu na ní vydělat i  více než před 
investicí.

Rozloha a situování pozemku
Jako ideální rozměr pozemku k  domu pro 
rodinu se udává až 2000 m2, pozitivní vliv 
má však už jakýkoliv pozemek, který má 
alespoň 500 m2. Je však něco jiného, pokud 
je pozemek nestandardní, tedy když je 
například situován v  příkrém svahu nebo 
je to nevyužitelná „nudle“. Největší zájem je 
o mírně svažité pozemky situované na jih či 
jihozápad.

Další faktory, na které se nesmí zapome-
nout
Těmi jsou třeba infrastruktura, vybavení 
či příslušenství. Vede k  domu zpevněná 
komunikace? Jsou v  blízkosti školy, školky, 
lékař či autobusové nádraží? Je zde kvalitně 
a  úsporně řešené vytápění? Má dům upra-
vovanou zahradu? Náleží k  bytu parkovací 
stání či garáž? Je ve vícepodlažním bytovém 
domě výtah? Vše vyjmenované přidává 
nemovitosti na ceně.

Srovnání cen podobných nemovitostí
Dobré je získat informace od sousedů, kteří 
v  nedávné době podobnou nemovitost 
prodávali či pořizovali. Základní představu 
o hodnotě mohou pomoci utvořit i cenové 
mapy nemovitostí. Další obraz o  cenách 
přináší pátrání po podobných nemovitos-
tech na realitních portálech, kde však velmi 
často jsou ceny nadhodnocené, někdy až 
o  20% a  nikdy se pravděpodobně nedo-
zvíte, za jak dlouho a především za kolik se 
daná nemovitost skutečně prodala. Leda 

si zjistíte konkrétní nemovitost na katastru 
a  po změně vlastníka nahlédnete do kupní 
smlouvy, které jsou k nahlédnutí na KN.
Vzít v  úvahu je třeba i  to, zda nemovitost 
prodává fyzická osoba nebo prodej zpro-
středkovává realitní kancelář. Někdy můžete 
nemovitost koupit přímo od majitele výhod-
něji, jindy mnohem dráž než přes RK. Jak 
pro prodávajícího, tak pro kupujícího skýtá 
nabídka od realitních kanceláří řadu výhod. 
Služby realitních kanceláří mnohdy ušetří 
spoustu starostí a ještě více času. Předností 
je právě rychlost v jednání a ohlídání si všeho 
potřebného papírování. Velmi záleží také na 
tom, zda nemovitost nabízí jedna RK nebo 
více. V  případě nabídky nemovitosti více 
RK hrozí „znehodnocení“ nabídky nemovi-
tosti z  důvodu nedůvěryhodnosti nabídky 
z pohledu kupujícího, „tlačení“ ceny nemovi-
tosti některých RK dolů, když přivedou kupu-
jícího, jenom aby prodali oni apod. Výhodou 
pro prodávajícího při využití služeb RE/
MAX kanceláře je možnost nahlédnutí „pod 
pokličku“ tj. makléř Vám může poskytnout 
data o prodaných nemovitostech v okolí, jak 
dlouho se prodávaly a za kolik, tedy reálnou 
tržní cenu. Faktorů při určování tržní ceny 
nemovitosti je opravdu mnoho a některým 
rozhodně nelze upírat jejich vysokou důle-
žitost. Vždy je dobré vyhradit čas na malou 
detektivní práci, případně přizvat na pomoc 
odborníka, nebo alespoň někoho, kdo má 
s  prodejem či koupí čerstvou zkušenost. 
Monika Dvořáková, RE/MAX Harmony

Prodáváte nemovitost? Rádi byste pronajali 
svou nemovitost slušným lidem? Hledáte 
nemovitost v  této lokalitě? Dobřichovice 
jsou mým domovem již 10 let. Zavolejte, 
přijedu za Vámi, konzultace zdarma. 

Kolik doopravdy stojí vaše nemovitost

Dobřichovice



24

5/2014

Vydává Městský úřad Dobřichovice
a rozšiřuje zdarma do všech domácností.
IČ města: 241181
e-mail: info@dobrichovice.cz,
http://www.dobrichovice.cz
Evidováno Ministerstvem kultury ČR
pod č. MK ČR E 11061
Datum vydání 18. května 2014
Uzávěrka příštího čísla je 13. června
Řídí redakční rada ve složení:
V. Kratochvíl (odpovědný redaktor),
M. Pánek, P. Kaplan, J. Abel,
J. Růžek, P. Hampl, V. Cvrčková
Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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sobota 7. a 21. 6. od 8 – 12 hod.

11. středa
20:00, Cesta do školy
13. pátek
20:00, Grace, kněžna monacká
14. sobota
15:30, (děti) Kráska a zvíře
17:30, Divergence
20:00, Bony a klid
18. středa
20:00, Spirit of 45
20. pátek
20:00, Liv a Ingmar
21. sobota
15:30, (děti) Jak vycvičit draka
17:30, Captain America: Návrat prvního Avengera
20:00, Všiváci
25. středa
10:00, (baby-bio) Zakázané uvolnění
20:00, Pulp Fiction: Historky z podsvětí
27. pátek
20:00, Walesa: Člověk naděje
28. sobota
15:30, (děti) Rio 2
17:30, Transformers: Zánik
20:00, Koleje osudu

MNÍŠEK POD BRDY

Výstavy na Skalce
Až do 8. června můžete na Skalce navštívit dvě 
výstavy. V sále kláštera je to výstava obrazů Radky 
Kuželové a v kostelíku sv. Máří Magdaleny jsou to 
obrazy Františka Plzáka.

Od neděle 15. června 15 hodin, kdy se koná 
vernisáž, je jak v klášteře, tak i v kostelíku sv. Máří 
Magdaleny otevřena výstava soch, obrazů a foto-
grafií autorů Blanky Proksové a Zdeňka Prokse

Výstavy na Skalce jsou přístupné v  sobotu, 
neděli a svátek od 10 do 17 hodin.

Jarmila Balková

Dobřichovice


